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Arbeiderpartiet i Bergen 

PROTOKOLL 

Årsmøtet 2015 

 

 

Til stede: 94 m/stemmerett, 12 uten stemmerett  

Dato: 7. februar 2015  

 
År 2015, den 7. februar kl. 09.30, ble det avholdt årsmøte i Arbeiderpartiet i Bergen. 

Årsmøtet ble holdt i Kongressalen, Folkets Hus. 

 

 

SAK 1 ÅPNING 

 
 Leder, Marte Mjøs Persen holdt åpningstale og minnetale.      

Partifeller som var gått bort i årsmøteperioden ble minnet med ett minutts stillhet. 

 

 Dagsorden: 

 

1. Åpning: a) Åpningstale v/ Marte Mjøs Persen  

  b) Minneord ved Marte Mjøs Persen 

  c) Godkjenning av dagsorden 

  d) Godkjenning av forretningsorden 

  e) Godkjenning av fullmakter 

 

2. Konstituering: a) Valg av 2 dirigenter 

  b) Valg av 2 sekretærer 

c)  Valg av tellekorps 

d)  Valg av redaksjonskomité  

 

3. Beretning 2014 a) Beretning for Arbeiderpartiet i Bergen 

  b) Kontrollkomiteens beretning 

4. Regnskap 2014 a) Revisors beretning 

  b) Kontrollkomiteens beretning 

5. Budsjett 2015 

6. Vedtektsendringer  

7. Innledning v/ leder Marte Mjøs Persen 

8. Innkomne forslag 

9. Debatt 

10. Innledning v/ Helga Pedersen 

11. Paneldebatt  «Hvordan skal vi vinne Bergen og Hordaland» 

innledning v/ Harald Schjelderup og Anne Gine Hestetun 

12. Innstilling fra redaksjonskomiteen 

13. Valg i henhold til vedtekter 

14. Avslutning 

 

 

b)  Dagsorden 

      Marte M. Persen foreslo litt kortere lunsj, så Darak Larimore-Hall kunne få ordet før    

      debatten fortsatte. 

      Dagsorden enstemmig godkjent med endringsforslag fra Marte M. Persen. 

c)  Forretningsorden enstemmig godkjent    

  d)  Innkomne fullmakter enstemmig godkjent. 

 

 

Registreringer av fullmakter var avsluttet en time etter møtestart og det var 

da 94 til stede med stemmerett og 12 uten stemmerett. 
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SAK 2 KONSTITUERING 

   
a) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til dirigenter:  

Linn Katrin Pilskog og Odd Rambøl 

 Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

b) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til sekretærer:  

Karl Johan Kirkebø og Elisabeth Refvik 

Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

c) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til tellekorps:   

     Reidar Staalesen, Beathe Tvedt Johannessen og Arild Hosøy. 

Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

d) Etter forslag fra partistyret ble følgende foreslått til redaksjonskomite:  

Linn Kristin Engø - leder, Hallgeir Utne Hatlevik, Line Berggreen Jacobsen, Roberto 

Tanaia, Henry Berg, May Britt Nordås, Rune Bakervik, Anne Gine Hestetun, Emil Engø 

(AUF), Torgeir Gimse - sekretær 

Vedtak:  Enstemmig valgt. 

 

 

SAK 3 BERETNING 2014 
 

Ordet hadde: Marte Mjøs Persen, Arne Jakobsen, Ole-Jørgen Johannessen,  

 

Arne Jakobsen foreslo: 

Årsmøtet ber partistyret frem til neste årsmøte legge frem en løsning på Seniorgruppens 

representasjon i Arbeiderpartiet i Bergens valgte organer. 

 

Vedtak: Beretning for 2014 enstemmig godkjent. Forslag fra Arne Jakobsen falt. 

 

  

 Dirigenten refererte kontrollkomiteens beretning. 

 

 Ordet hadde:  Joril Christensen, Marte M. Persen 

 

 

 

SAK 4 REGNSKAP 2014 
 

Dirigenten refererte revisors beretning og leste opp kontrollkomiteens beretning. 

 Leder, Marte M. Persen, gikk gjennom regnskapet. 

 

Vedtak: Regnskap for 2014 enstemmig godkjent. 

 

 

 

SAK 5  BUDSJETT 2015 

 
 Leder, Marte Mjøs Persen, la frem budsjett for 2015. 

 

Vedtak: Budsjett for 2015 godkjent.   

 
 

 

SAK 6 VEDTEKTSENDRINGER 
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Styrets forslag til vedtektsendringer 

 

Forslag til oppretting av utvalg med oppgave å gjennomgå vedtektene 

 

Styret i Arbeiderpartiet i Bergen foreslår at det opprettes et utvalg som skal virke fra Årsmøte i 

2015 og frem til årsmøtet i 2016. Utvalget har som mandat å gjennomgå vedtektene og foreslå 

eventuelle endringer. Utvalget skal særlig vektlegge valg, nominasjons- og programprosesser 

samt organisering og lagets rolle. Forslagene sendes ut til lagene, sammen med styrets innstilling 

senest samtidig som varsel om årsmøtet sendes ut til lagene (6 ukers før).  

 

Forslag til medlemmer: 

 Organisatorisk nestleder 

 Universitetslaget – Steinar Sætre 

 Studentlaget/Astud – Rasmus Haugen Sandvik 

 Åsane – May Britt Nordås 

 Arna – Marit Austnes 

 Sosialdemokratisk forum – Linda Lein 

 Bergen Arbeidersamfunn – Odd Rambøl 

 Laksevåg Arbeidersamfunn – Magne Blom 

 Fagbevegelsens partilag -  

 En representant fra AUF 

   

 

Vedtak:  Styrets innstilling enstemmig vedtatt. 
 

 

 

 

«KAMPEN OM ARBIEDSMILJØLOVEN» V/ PER RUNE HENRIKSEN 

 

 

SAK 7 INNLEDNING V/ LEDER MARTE MJØS PERSEN 
 

 

 

SAK 8 INNKOMNE FORSLAG 
 

Forslag oversendt fra studentlaget/astud 

 

1. Nei til proff-boksing 
 

Norge har frem til nå vært det eneste landet i verden som har vært mot proffboksing av 

medisinske årsaker, ettersom sporten ved flere ved flere anledninger har ført til at utøverne er blitt 

påført dødelige hjerneblødninger. «Et slag kan sammenlignes med å bli truffet av en sekskilos 

bowlingkule i 30 kilometer i timen» forteller spesialist i rehabiliteringsmedisin og idrettslege 

Eirik Vikane til Aftenposten (19.12.2014).  

 

Sporten kan ikke sammenlignes med andre risikosporter slik som f.eks. alpint ettersom formålet 

kort kan beskrives som «å få motstanderen til å gå i bakken etter en rekke slag rettet mot hodet». 

Sporten oppfyller heller ikke kravene til antidopingbyrået WADA, slik at man heller ikke vet om 

utøveren er dopet eller ikke.  

 

Til nå har ikke legaliseringen av proffboksing i Norge støtte hos verken helsesektoren i Norge 

eller Norges Idrettsforbund. 

 

Vi ønsker: 

• At proff-boksing i Norge forbys av medisinske hensyn.  
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Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet til Hordaland AP og 

Stortingsgruppen 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

2. Helårlig innsatsstyrke-tillegg 
 

Heimevernets innsatsstyrke er Norges spydspiss dersom det skulle oppstå krisesituasjoner i 

lokalområdet og man skulle trenge kompetent militært personell på kort varsel. Innsatsstyrken 

teller i dag 3000 soldater over hele Norge, og er en del av Heimevernets totale styrke-enhet som 

teller 45 000. Innsatsstyrken har en egen avdeling tilknyttet Bergensområdet, kalt HV-09 «Bjørn 

West». Styrken består av militært personell med langt høyere kompetanse enn det som er typisk i 

heimevernet, og disse stiller i høy grad opp frivillig. Innsatsstyrken består typisk av borgere med 

fast jobb, og familie å forsørge. 

 

For innsatsen får soldatene et tillegg på omlag 1000 kr per dag, en beskjeden sum gitt at man er 

på jobb hele døgnet når man er inne, og tar risiko av ulik art. Soldatene får likevel bare betalt 180 

kr daglig de første seks dagene hvert år, ettersom dette er regnet som ordinær verneplikt. 

Forsvaret trenger at personellet er motivert nok til å være med i innsatsstyrken i lang tid og at 

man ikke skal føle seg straffet de dagene man er inne. Vi mener derfor at innsatsstyrken bør få 

utbetalt innsatsstyrke-tillegg også for de første 6 dagene hvert år.  

 

Vi ønsker: 

• At soldater som er tatt opp til Heimevernets innsatsstyrke mottar ordinært innsatsstyrke-

tillegg også for de første 6 dagene hvert år.  

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

3. Et bedre psykisk helsetilbud for studentene i Bergen 
 

Bakgrunn: 

Studentsamskipnaden i Bergen (SiB) driver helsetilbud direkte rettet mot studenter. De tilbyr 

blant annet fastleger, psykologer, helsestasjon og rådgivningstjenester. 

 

I Studentenes helse- og trivselsundersøkelse (SHOT) som ble presentert høsten 2014 kommer det 

fram at hver femte bergensstudent har psykiske symptomplager. Disse tallene viser at studenter 

sliter psykisk dobbelt så ofte som andre i samme aldersgruppe.   

 

Den psykiske helsetjenestene finansieres i dag med 2 millioner fra Helse Vest og 9,5 millioner 

over semesteravgiften, altså av studentene selv. Psykisk helse er i utgangspunktet det offentliges 

oppgave, og at studenter som en særlig utsatt gruppe både med tanke på symptomer og økonomi 

skal stå for en så stor del av regningen er uheldig. Med tanke på den avlastende effekten tilbudet 

har på det ordinære psykiske helsetilbudet i kommunen mener vi det er naturlig at staten i større 

grad finansierer det psykiske helsetilbudet til studentene som år etter år får fantastiske 

tilbakemeldinger. 

 

Vi vil også understreke viktigheten av helsestasjonen på Engen. Helsestasjonen er svært mye 

brukt, og det tilbys blant annet testing av kjønnssykdommer, veiledning om- og resept på 

prevensjon, veiledninger og samtaler rundt graviditet, abort, samliv og seksualitet. 

 

Helsestasjonen ble opprinnelig opprettet for å gi et tilbud til unge under 20år, men etter påtrykk 

fra helsedirektoratet gikk Studentsamskipnaden sammen med kommunen og fylkesmannen for å 

utvide tilbudet til å gjelde studenter over 20år. Dette ble begrunnet med at studenter mellom 20-



- 5 - 

25 år var i høyrisikosonen for kjønnssykdommer og uønsket graviditet, og at tilbudet til gruppen 

var for dårlig.  

 

I 2014 hadde helsestasjonen om lag 6000 konsultasjoner, hvorav rundt 75% var fra studenter 

mellom 20-25 år. Med andre ord har tilbudet avdekket et stort behov, og ser ut til å dekke det på 

en god måte da tilbakemeldingene er veldig gode. I likhet med den psykiske helsetjenesten er det 

dog problematisk at ordningen hviler på studentenes penger, samt prosjektmidler fra 

fylkesmannen. I dag betaler SiB 200.000kr, fylkesmannen betaler 600.000kr og kommunen 

betaler 200.000kr. Vi mener dette tilbudet burde finansieres i sin helhet over kommunens 

budsjetter, da det er effektivt per krone, og vel innenfor kommunens mandat. Disse innspillene 

støttes av studentenes velferdspolitiske fellesråd i Bergen – Velferdstinget. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener: 

• at staten må subsidiere en vesentlig større del av Studentenes psykiske helsetjeneste. 

• at Bergen kommune bør utvide tilbudet på Engen helsestasjon til også å inkludere studenter i 

alle aldersgrupper, uten ekstern finansiering. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes Bystyregruppen og Stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

4.  Arbeiderpartiet I Bergen ønsker at Palestina anerkjennes som 
en selvstendig stat 
 

Det foreliggende forslaget til vedtak er identisk til Oslo Arbeiderpartis vedtak fattet under 

partistyrets møte 02.12.2014. Det vil være en styrke om Arbeiderparti i Bergen følger opp med 

tilsvarende vedtak. Det er behov for en enhetlig og tydelig politikk i Israel og Palestina 

konflikten. Det er nå på tide at Norge trekker i samme retning som 70 % av FN-landene som 

allerede har anerkjent Palestina som stat.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker at Palestina anerkjennes som en selvstendig stat. 

 

Utviklingen i Midtøsten preges av krig, ekstremistisk vold, politisk oppløsning og grunnleggende 

brudd på internasjonal og humanitær rett. Utviklingen truer ikke bare eksistensgrunnlaget for 

millioner av mennesker i regionen, men også vår egen sikkerhet. Politiske og statlige 

grunnstrukturer er i ferd med å forvitre. Ekstreme grupperinger fyller dette tomrommet, hele 

regionen polariseres og trekkes i retning av mer ekstremisme, ustabilitet, mindre demokrati og 

mer autoritært styresett. 

 

I møte med denne negative utviklingen mener Arbeiderparti i Bergen at Norge må bidra til at FN 

og hele det internasjonale samfunnet konsekvent står opp for grunnleggende internasjonale 

normer og rettsprinsipper. Sjelden har det vært viktigere at norsk utenrikspolitikk er tydelig 

forankret i internasjonal rettsorden og de universelle menneskerettighetene, også fordi Norge som 

stat har mye å tape på at autoriteten og kraften i internasjonal rett svekkes. 

 

I lys av dette regionale bakteppet er en politisk løsning på konflikten mellom palestinere og 

israelere viktigere enn noen gang. En løsning som tar på alvor begge parters interesser og 

ansvarlig gjør partene.  

 

Verdenssamfunnet står overfor en ny situasjon i denne konflikten. Etter sammenbruddet av det 

siste amerikanske forsøket på å revitalisere fredsprosessen, og deretter krigen i Gaza, er de 

politiske utsiktene for forhandlet fred og etablering av en bærekraftig palestinsk stat svakere enn 

på lenge. I praksis lever folk i området i en enstatsrealitet med ulike rettigheter for ulikt folk. 

Håpet om en tostatsløsning kan imidlertid ikke gis opp. Samtidig kan ikke det internasjonale 

samfunnet gå videre som om ingenting er endret. 

 

Problemet er Israels vedvarende okkupasjon, og de facto skrittvise annektering, av palestinsk 

land. Dette er en politikk som frarøver palestinere grunnleggende rettigheter og er klart i strid 
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med folkeretten. Samtidig underminerer terror og vold fra palestinske grupperinger støtten i Israel 

til en fredelig løsning. 

 

Vold fører til nye sirkler av vold og hat. Sirkelen må brytes ved at våpenhvilen som er inngått 

etter krigen i Gaza etterfølges av en reell fredsprosess med troverdighet i de to befolkningene.  

Inntil så skjer – og en fredsprosess basert på folkeretten igjen etableres – må alle parters ansvar 

understrekes. Arbeiderparti i Bergen mener det internasjonale samfunn må stille krav om at begge 

parter tar medansvar for å gjenreise visjonen om en politisk løsning på konflikten. 

 

Prosessen for å bygge opp en palestinsk stat mangler i dag et klart mål fordi arbeidet for en 

politisk løsning har stoppet opp. Den internasjonale giverlandsgruppen for Palestina (AHLC), 

ledet av Norge, ble etablert for å støtte opp om den palestinske statsbyggingsprosessen. Denne 

rollen gir liten mening hvis den ikke ledsages av en politisk prosess. Arbeiderparti i Bergen 

mener tiden er inne for at Norge – som leder av AHLC – tar opp nødvendige spørsmål om ansvar 

og krav til samtlige parter i den strandete fredsprosessen. 

 

Israel har som okkupasjonsmakt ansvar under Genèvekonvensjonene for befolkningen i de 

okkuperte områdene. Dette ansvaret tok det internasjonale samfunnet i stor grad på seg etter 

signeringen av Oslo–avtalene. Uten en politisk horisont og reell israelsk vilje til å avslutte 

okkupasjonen må Israel bære et tydeligere ansvar for befolkningen de holder under okkupasjon. 

Nye forhandlinger må ledsages av at begge parter forplikter seg til å avstå fra handlinger som 

undergraver en tostatsløsning. Stans av bosettingsaktiviteten er avgjørende for å få i gang igjen 

fredsforhandlingene. Forhandlinger kan ikke være en anledning til økt bosetting og styrket 

okkupasjon grunnet mindre internasjonalt press. I en forhandlingsprosess må det settes en tidsfrist 

for undertegning av en avtale. 

 

Samtidig bærer det internasjonale samfunnet et stort og selvstendig ansvar for å bistå den 

palestinske befolkningen – inkludert den store palestinske flyktningebefolkningen i og utenfor 

Palestina. Innretningen av norsk og internasjonal bistand bør drøftes i lys av at prosessen mot 

reelt palestinsk selvstyre og en uavhengig stat er stoppet opp. 

 

PLO er den palestinske avtaleparten i Oslo-avtalene. Det er opp til palestinerne selv å velge sine 

representanter og bestemme hvordan Palestina organiserer sitt eget samfunn. Samtidig må det 

gjøres klart at de palestinske selvstyremyndighetene har delansvar for fraværet av en palestinsk 

statsbyggingsprosess. 

 

Arbeiderparti i Bergen ser fram til å anerkjenne Palestina som en egen stat med grunnlag i å sette 

partene på likefot ved å oppfylle FNs delingsplan fra 1947 og dermed ha to stater som parter i 

forhandlinger. Videre ser Bergen Arbeiderparti frem til å være i samvariasjon med de vesentligste 

av verdens sosialdemokratiske partier og bli blant de nærmere 70 % FN-stater som anerkjenner 

Palestina som en selvstendig stat. 

 

I 1947 trengte Israel annerkjennelse fra det internasjonale samfunnet for å stå på like fot med sine 

arabiske naboer. På samme grunnlag mener Arbeiderparti i Bergen at Palestina nå må anerkjennes 

som selvstendig stat. Anerkjennelse vil i denne prosessen bidra til likevekten som partene trenger 

for å fremforhandle en løsning. 

 

Den israelske bosettingsekspansjonen ser i dag ikke ut til å ha en ende. Politikken undergraver 

ikke bare muligheten for en ny fredsprosess, men uthuler i seg selv respekten for internasjonal 

rett. 

 

Arbeiderparti i Bergen er positive til merking av produkter som er tilvirket i bosettingene for å gi 

konsumenter mulighet til ikke å kjøpe disse produktene. Israelsk verdiskapning på okkupert land 

er ikke omfattet av handelsavtalen Norge og øvrige EFTA-land har med Israel. 

 

Arbeiderparti i Bergen vil fraråde norske selskaper mot å handle med varer og tjenester produsert 

på okkupert område. Det må samtidig arbeides videre internasjonalt for å innføre omforente 

restriksjoner på varer som er produsert på okkupert land. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker at: 
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• Israel stanser utbyggingen av bosettinger og annektering av palestinsk land. 

• Okkupasjonen og boikotten av Gaza opphører. 

• Rakettangrepene mot Israel opphører. 

• Det ikke handles med varer og tjenester produsert på okkupert område. 

• Palestina anerkjennes som en selvstendig stat. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet til Hordaland AP og 

Stortingsgruppen. 

 

Rolf Brunstad foreslo: 

Forslag 4: 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker at: 

 Israel stanser utbyggingen av bosettinger og ulovlige bosettinger avvikles 

 Blokaden av Gaza avvikles 

 Rakettangrepene på Israel og Israels terrorbombing av Gaza fordømmes 

 Kulepunktet om varer fra okkupert område strykes 

 Palestina anerkjennes som selvstendig stat 

 

Olav Terje Bergo foreslo: 

Forslag nr. 4, side 5 

Kulepunkt 4 foreslås endret til: 

Det handles ikke med varer og tjenester produsert av Israelske bosettinger på okkupert palestinsk 

område. 

 

Vedtak:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  Forslagene fra Olav Terje Bergo og Rolf 

Jens Brunstad oversendes også redaksjonskomiteen. 

 

 

5.  Femårig lærerutdanning løser ingen problemer 
 

I høst har mye blitt sagt om femårig lærerutdanning, men langt viktigere er det at vi har for få 

utdannede lærere i skolen, som lurer oss til å tro at vi også har for dårlige lærere. Dette skjer 

gjennom to mekanismer; utdannede lærere som overarbeides får ikke gjort en fullgod jobb, og 

ufaglærte lærere kan trekke ned inntrykket av de utdannede lærerne. 

 

Nå skal det bli økte karakterkrav for å komme inn på lærerstudiet, og studiet skal bli lengre. 

Intuitivt vil dette gi færre utdannede lærere, som vil tvinge skolene til å ansette flere ufaglærte, og 

det generelle publikum vil sannsynligvis oppleve at «lærerne» blir enda dårligere. 

 

Det er spesielt at det foreslås femårig lærerutdanning når vi kan lese i Studiebarometeret for 2014 

at grunnskolelærerstudenter melder inn å bruke gjennomsnittlig 25,2 timer på studier i uken, mens 

ingeniører bruker 33,1 time i uken. Sivilingeniører, medisinere osv. bruker enda mer. Løsningen 

må være å øke intensiteten og kravene i dagens lærerutdanning, ikke å ha et år ekstra med 

sosialsemiotikk og diskursanalyse. 

 

Målet med endringene ser ut til å variere, fra håp om økt faglig kvalitet til økt lønn, status og 

rekruttering. Samfunnet har ikke råd til å øke lønnen til de største yrkesgruppene betydelig. Etter 

alt å dømme vil endringen medføre noe høyere lønn til de nye «superlærerne», på bekostning av 

dagens lektorer og adjunkter. 

 

Ideen om at status går opp som følge av utdanningslengde er en utopi. Ingeniørene har høy status 

og treårig utdanning. Vi har også doktorander i litteraturvitenskap uten at det påvirker status i 

særlig grad. Status følger i noen grad av lønn, men også av tre kritiske faktorer; makt, risiko og 

samfunnets opplevelse av vanskelighetsgrad i arbeidet. 

 

Det er nærliggende å tro at lærerne effektivt vil oppnå høyere status ved å fokusere på økt makt, i 

form av selvråderett. Selvråderetten har gått jevnt og trutt nedover fra tiden da læreren var 

eneveldig i sin gjerning, og at den falt derfra var et opplagt gode. Nå har derimot pendelen svinget 

for langt i motsatt retning, og rettighetssamfunnet har blitt en hemsko. Lærere på barne- og 
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ungdomstrinnet bør ikke påkreves å dokumentere bakgrunnen for karaktersetting eller mindre 

disiplinære tiltak. Vi må ha tillit til lærere, og ikke kreve at de skal ha skriftlig ryggdekning for 

alle mulige beslutninger. 

 

Ved å gi læreren autoritet og tillitt med loven i hånd vil økt status følge, men da må samfunnet 

også tåle at enkelte uregelmessigheter kommer som en bivirkning. 

 

Det er også slik at vi lettere husker de dårlige lærerne enn de gode. Det skal et fåtall dårlige 

lærere til for å gi hele lærerstanden et uheldig rykte. De gode, og middelmådige lærerne burde 

derfor være opptatt av å rydde i rekkene, med økt status som følge. 

 

Men status er ikke alt. Det er også interessant at så mange lærerstudenter begynner å jobbe med 

alt mulig annet enn lærergjerningen. En av fire utdannede lærere jobber som noe annet enn lærer. 

I 2013 utgjorde denne fjerdedelen 38 000 lærere, og vi manglet da om lag 15 000 lærere i Norge. 

Det er et sentralt poeng å få disse inn i jobben de er utdannet til. En undersøkelse fra 2010 viste at 

denne gruppen ønsket mindre klasser, mer tid til den enkelte elev, mer lønn, mer ressurser til 

undervisningsmateriell, bedre skoleledelse og bedre muligheter for faglig utvikling. Ønsket var 

altså så å si alt annet enn pålagt mastergrad. 

 

Til slutt må vi huske at lærerproblemene har en klar geografisk profil, og det er særlig distriktet 

som opplever lærermangel. Den mest nærliggende måten å bøte på det ville vært å ha sterkere 

innslag av geografiske lønnsforskjeller, slik at man fikk økt lønn der færrest vil jobbe. 

 

Vi har for få utdannede lærere, og det er viktigere med nok utdannede lærere på rett sted enn at de 

som først blir lærere er marginalt dyktigere gjennom enda ett års studium. Utbyttet per krone 

investert er klart større for samfunnet i førstnevnte tilfelle. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener: 

• at læreryrket ikke skal kreve 5årig utdanning. 

• at intensiteten i dagens lærerutdanning økes. 

• at det i større grad åpnes for geografiske lønnsforskjeller blant lærere. 

• at lærere får bredere juridiske fullmakter, slik at rapporteringsbehovet går ned. 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

 

Forslag oversendt fra årsmøte i Bergenhus 

 

6.  Utleie av bysykler og el-sykler i Bergen sentrum 
 

Sykkel er miljøvennlige tiltak hvor en legger til rette for at folk lan låne/leie sykler til bruk i 

sentrum. Der opprettes sykkel parkeringer rundt om i sentrum ved gatetun og lekeplasser, 

tilknyttet butikker, sentre, buss stasjon og togstasjon. Antallet bør tilpasses etterspørselen og 

tilknyttes parkeringshus og større parkeringsplasser, slik at syklene benyttes fremfor bil. Å tilføre 

syklene barnesete betyr familievennlighet. Man må ta høyde for at også sykkelfelt opprettes i 

sentrum slik at sykkelen kommer tryggere fram.  

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 
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7.  Bedre samarbeid mellom nabokommunene og Bergen 
kommune for vanskeligstilte i boligkø 
 

Bergen kommune trenger flere boliger til vanskeligstilte og hjemløse. Alt for mange står i en lang 

kø og alt for mange bor på hospitser som betyr alt for ofte en forringelse av livskvaliteten.  Flere 

nabokommuner sliter også med sosiale boliger til vanskeligstilte, derfor bør kommunene 

samarbeide ved å finne arealer til å bygge langt flere boliger slik at Bergen kommune kan tildele 

boliger eks på Straume og Fjell kan tildele boliger i Bergen vest.  

 

Poenget med dette tiltaket er at den enkelte som søker å flytte mellom nabokommunene skal få 

prioritet til det, så lenge de kan vise til aktivitet for å få jobb, studere eller starte med 

arbeidstrening. Dette må utføres mellom kommunene og NAV. Det er vanskelig med fri flyt 

mellom kommunene av vanskeligstilte, da køene er lange og tilbudet for kommunal bolig ikke er 

god nok.  

 

Samarbeid mellom kommunene vil kunne øke tilgangen til arealer, samt at kommunene kan dele 

på utgiftene til å bygge, de vanskeligstilte får større muligheter å få seg bolig, få et mer aktivt liv 

og kunne flytte til en annen kommune om de finner bedre levevilkår der.  

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

8.  Tilrettelegge for gratis parkering utenfor sentrum. 
 

Det må legges til rette for langt flere parkeringsplasser i utkanten av sentrum, hvor bilister kan 

parkere gratis og benytte seg av kollektivtrafikk inn til sentrumskjernen. Hvis man åpner opp for 

at folk kan parkere i nærheten av bybane og/eller annen offentlig transport, trenger man ikke 

lenger å kjøre inn til sentrum. 

 

I tillegg til at mindre kjøring i sentrum vil ha positiv effekt på luftkvaliteten, vil det også medføre 

andre positive ringvirkninger. Blant annet; 

• vil det for de som bor i utkantstrøk, bli både rimeligere og enklere å dra inn til byen. 

• vil kanskje flere dra inn til sentrum for å handle, og ikke bare dra til de store kjøpesentrene. 

Handelsstanden i sentrum lider av mangelen på kunder. Derfor ser vi også at mange av de 

små nisjebutikkene ikke klarer seg, noe som er veldig synd i en by som Bergen. 

• vil det også lette på parkeringsproblemene i sentrum, og flere gater kan bli rustet opp og 

stengt for trafikk/parkering. 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

9.  La Arna bli en del av Bergen 
 

Arbeiderpartiet i Bergen vil arbeide for enhetstakst som gjelder både for NSB og Skyss når det 

gjelder kollektivtransport i Arna bydel. Prisforskjellen mellom NSB og Skyss er stor og mange 

velger derfor å ta buss til Bergen sentrum enn å ta toget. Jernbanen er mer miljøvennlig og korter 

ned reisetiden mellom Arna og sentrum. Skyss sin App er ikke konvertibel med NSB og dette 

gjør det mer tungvint for de reisende.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil ha enhetstakst i Bergen for alle byens innbyggere enten de benytter 

buss eller bane eller tog. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget anses som ivaretatt av allerede vedtatt politikk. 
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Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

10. Svømmeanlegg i alle bydeler 
 

Svømmetilbudet i bydelene må ikke bli glemt etter åpningen av AdO arena. Det er grunnleggende 

viktig at alle barn lærer å svømme, og tilgang på basseng i nærområdet er en viktig faktor i barns 

svømmeopplæring. I tillegg er bydelsbasseng viktig for fritidstilbudet for barn så vel som voksne 

i bydelene. Det nasjonale svømmeanlegget kan ikke erstatte det tilbudet som svømmeanlegg betyr 

i bydelene, derfor vil Arbeiderparti i Bergen at alle bydeler skal ha et slikt tilbud.  

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes bystyregruppen. 

 

Ruth Brudvik foreslo: 

Forslag 10. Tilleggsforslag 

Det er et klart uttrykk for ansvarsfraskrivelse og manglende styringsevne at byrådet, etter flere års 

lovnader, ennå en gang har utsatt planen for bassengstrukturen i bydelene – nå til høring om 

skolebruksplanen høsten 2015. Dette skaper fortsatt manglende forutsigbarhet for 

svømmeklubbene og brukerne. 

 

Vedtak:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen sammen med forslag fremmet i debatten av 

Ruth Brudvik. 

 

11. La Bergen bli barnas by – lag lekeplasser og 
opplevelsesleker i bykjernen 
 

I andre byer i Norge har byutviklingen også tatt hensyn til familier og små barn. I for eksempel 

Kristiansand er byen utviklet med en mengde lekeplasser og apparater rundt i hele sentrum. Slik 

blir sentrumskjernen en attraksjon i seg selv for familier med barn. En del av disse apparatene kan 

lett forveksles med kunstuttrykk. Dette bør være en del av utviklingen også i Bergen sentrum. 

Ikke bare vil dette gjøre sentrum til en attraktiv plass å la barn utfolde seg i lek, men også gjøre 

sentrum mer familievennlig slik at flere ønsker å bli boende i sentrum, også etter at de har fått 

barn. 

 

Arbeiderparti i Bergen ønsker en slik utvikling av sentrum varmt velkommen.  

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

12. Vedlikehold lekeplasser i bydelene! 
 

Mange steder i bydelene i Bergen står der ballbinger og lekeplasser til forfall. Et eksempel er 

ballbingen på Ny-Krohnborg, som er helt nedslitt og knappest kan brukes til det som er formålet, 

nemlig ballspill. Lekeplasser og ballbinger er viktige arenaer i et nærmiljø. Det er viktig at disse 

rustes opp og vedlikeholdes, slik at barna og familiene i nærmiljøet faktisk kan benytte seg av 

disse plassene.  

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

13. Bedre vilkår for idretten 
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Med den nye politikken hvor foreldre og andre som deltar på idrettsarrangementer, treninger o.l. 

må betale for parkering utenfor idrettsanlegg rammer de som bruker av sin tid på å holde idretten 

og frivilligheten i gang. Det må være et mål at politiske vedtak ikke skal straffe de som bidrar 

frivillig for å holde i gang fritidstilbud til hundrevis av bergenske barn hver dag. Arbeiderparti i 

Bergen ønsker at idretten får vilkår som fremmer aktivitet fremfor begrenser den.   

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes bystyregruppen. 

 

Joril Christensen foreslo: 

Forslag 13. Endre overskrift 

Nei til parkeringsavgift for frivillige, lagsledere og trenere ved idrettsanleggene. 

 

Vedtak:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen sammen med forslag fremmet i debatten av 

Joril Christensen. 

 

14. Gratis kollektivtransport på dager med høy luftforurensing 
 

Det er ikke de kortsiktige krisetiltakene som på sikt løser utfordringen med luftforurensing i 

Bergen. Det finnes ulike tiltak som kan settes inn i det luftforurensingen er så høy at akutte tiltak 

må iverksettes. Arbeiderparti i Bergen ønsker at gratis kollektivtransport skal være et av disse 

akutte tiltakene. Ved å la passasjerer reise gratis de dagene hvor luftforurensingen er farlig høy vil 

flere kunne sette igjen bilen, og belønnes gjennom gratis transport.  

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

15. Kommunearealdelsplan 
 

Bergen er en by i utvikling og med befolkningsøkning. Den nye kommunearealdelplanen vil ta 

opp i seg tema om fortetting og bygging av høyhus. Arbeiderpartiet i Bergen vil være en garantist 

for gode høringer og ta initiativ til folkemøter og for å få innspill til en best mulig plan. 

Når plan er vedtatt skal Arbeiderpartiets politikere følge planen i framtidige plansaker og vise 

forutsigbarhet mht å følge planen. 

 

Bakgrunn:  Kommunearealdelplanen er kommunens overordnede strategiske styringsdokument 

og inneholder mål og retningsvalg for kommunens utvikling. Da vi er i en periode hvor man ser 

på både fortetting av eksisterende bebyggelse og områder hvor man kan bygge høyhus vil det 

være viktig at Arbeiderpartiet er garantisten for at alle parter blir hørt før den blir vedtatt. 

Vedtatte plan skal gi forutsigbarhet for alle parter om hva man kan forvente skje/ søke om i de 

forskjellige bydeler. Arbeiderpartiets politikere skal ikke la seg kunne påvirke av sterke 

utbyggeres ønsker om å fravike denne uten at det har fått en grundig behandling. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen.  

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

Forslag oversendt fra årsmøte i Fana arbeiderparti 

 

16. Bedre busstilbud i Fana og Ytrebygda 
 

Arbeiderparti i Bergen mener det er et mål at buss og bane skal oppfattes som et reelt alternativ til 

å kjøre egen bil. Dessuten disponerer ikke alle egen bil, og deres frihet til å komme seg til og fra 

jobb, skole, butikk og fritidsaktiviteter er avhengig av et godt kollektivtilbud. At flere reiser 

kollektivt er dessuten positivt både for byluften og klimaet. 
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Arbeiderparti i Bergen mener flere av matebussene som kjører til og fra kollektivterminalene på 

Nesttun, Lagunen, Dolvik og Birkelandskrysset ikke har et godt nok rutetilbud, særlig kvelder og 

helger. Eksempelvis står både Totland, Dyngeland, Skiparvik, Bontveit, Hausdal, Grimseid, 

Hordnes, Grimstad, Espeland og Flesland uten et busstilbud søndagene. Mange av stedene har 

ikke engang busser om lørdagene, eller et svært begrenset tilbud. Dette gjenspeiler selvsagt at de 

nevnte stedene ikke er like folkerike som øvrige områder i bydelene, men vi mener likevel at det 

en del av disse områdene finnes grunnlag for et bedre kollektivtilbud kvelder og helger. 

 

Traséopplegget bør gjennomgås med sikte på effektivisering der det er mulig og hensiktsmessig 

ut fra passasjertall, men en må samtidig vurdere om enkelte ruter derimot kan legges om eller 

splittes opp for å gjøre reisetiden kortere og øke attraktiviteten. Arbeiderparti i Bergen mener 

blant annet at en bør kjøre flere turer til og fra den nye snuplassen ved Bjøllebotn. 

 

Arbeiderparti i Bergen mener at: 

• Skyss bør tilby et bedre kollektivtilbud i Fana og Ytrebygda kvelder og helger, og at det bør 

opprettes søndagsruter til flere av områdene som pr. i dag ikke har et busstilbud om 

søndagene 

• Det må tenkes nytt rundt traséopplegg både for å utnytte kapasiteten bedre der det er mulig, 

men samtidig unngå unødvendig lange omveier langs ruter der det bor tilstrekkelig mange 

mennesker 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

17. En raskere Bergensbane 
 

Bakgrunn:  Det har lenge vært diskutert kortere kjøretid på Bergensbanen.  Nå ser det ut som om 

Ringeriksbanen får sin realisering.  Det hjelper litt.  Det som står igjen er blant annet utretting av 

kurver i Hallingsdalen og mellom Voss og Upsete. I tillegg må det bygges flere lange 

krysningsspor slik at godstog kan bli lengre.  Dette er samfunnsøkonomisk og klimamessig svært 

gode tiltak. 

 

Vi vil peke på noen få punkter som underbygger påstanden. 

• Bygging av Bergensbanen kostet i sin tid nesten et helt statsbudsjett.  Betydning banen har 

hatt for Bergen og mellom liggende områder, kan ikke overvurderes.  Det var menn med 

store vyer som fikk byggingen gjennomført.  Nå må vi vise mot til å fortsette arbeidet. 

• I et moderne samfunn er rask og sikker kommunikasjon en avgjørende faktor for velstand og 

utvikling.  En erstatning for fly må komme. 

• Fly slipper ut ca 20 ganger mer CO2 pr ”person km” enn tog.  Klimasituasjonen krever en 

mer miljøvennlig transport. 

 

Partistyrets innstilling: 

• Arbeiderpartiet skal aktivt arbeide for Bergensbanen sin forkorting, og krever at dette blir en 

prioritert oppgave. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget anses som ivaretatt av allerede vedtatt politikk.  

 

Per Stiegler foreslo: 

Forslag 17:  Vedtak endres til: 

Forslaget sendes årsmøtet i Hordaland AP og stortingsgruppen. 

Begrunnelse:  Saken er svært viktig for miljø og for utvikling av bergensregionen. Et overordnet 

mål er å få en mer lik konkurranse mellom tog og fly. 

 

Vedtak:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen sammen med forslag fremmet i debatten av 

Per Stiegler. 
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18. Bedre parkeringsforhold på Totland 
 

Bakgrunn:  På Totland har over mange år ved hjelp av dugnad, diverse tilskudd og kommunal 

innsats bygget opp flotte skiløyper og et greit skianlegg.  Stedet har bare sporadisk 

kollektivtransport, buss til Totland, og en er derfor avhengig av bil for å benytte seg av anlegget. 

Løypene blir vedlikeholdt og preparert av Idrettsservice. 

 

I alle år har det vært en parkeringsplass i tilknytning til området.  I vinter har det dukket opp 

problemer med vintervedlikehold/brøyting av denne plassen. 

 

Når en vet hvor stor betydning dette anlegget har for folkehelsen og ikke minst den store 

aktiviteten det er i området, når det er snø! Bør en sørge for at området er tilgjengelig og at 

parkeringsplassen er brøytet og i stand til å ta imot det store innrykket som er der når 

snøforholdene ligger til rette. 

 

Partistyrets innstilling: 

• Bergen kommune må ta et hovedansvar for at parkeringsplassene på Totland blir brøytet, 

gjerne i samarbeid med Fana idrettslag og grunneierne. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes Bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

19. Behovet for varig tilrettelagte arbeidsplasser (VTA) 
 

Bakgrunn:  Tilbudet til psykisk utviklingshemmede i Bergen kommune er blitt enda vanskeligere 

etter at flere VTA-plasser er tatt ut av NAV. Mange psykisk utviklingshemmede opplever at de 

må stå på venteliste i langt tid før de får tilbud om arbeid. Også for denne gruppen føles det 

meningsløst å ikke få delta i aktiviteter som ellers foregår i samfunnet.  

 

Partistyrets innstilling: 

• Arbeiderpartiet mener at det er behov for at NAV tildeles flere og tilstrekkelig mange varig 

tilrettelagte arbeidsplasser for samfunnets svakeste. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

Forslag oversendt fra årsmøte i Åsane arbeiderparti  

 

20. Innfartsparkering 
 

Utvidelse av innfartsparkeringen i Åsane må prioriteres høyt. Siden videreføringen av 

utbyggingen av bybanen til Åsane utsettes, så utsettes både innfartsparkering og sykkelveier i 

bydelen.  Allerede i dag er kapasiteten på innfartsparkeringen sprengt. Åsane Arbeiderparti ber 

om at utbygging av innfartsparkeringen ved Åsane Terminal og gjerne andre innfartsparkeringer i 

Åsane får høyeste prioritet og at en snarest kommer i gang med en økning og en forbedring i det 

kollektive busstilbudet fra og til Åsane. Vi ønsker flere busser i rushtiden, flere direktebusser til 

sentrum og flere direkte bussruter mellom bydelene.   

 

Begrunnelse:  Bakgrunnen for forslaget er at Åsane er en bydel hvor mange mennesker bor, men 

med få arbeidsplasser. Det betyr at det er en utstrakt pendling fra Åsane, ikke bare til sentrum, 

men også til andre bydeler i Bergen.   
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Situasjonen i dag er slik at kommer du etter kl.07:30 er det vanskelig for kollektiv brukere å få 

plass på innfartsparkeringen på Åsane Terminal.  

 

Arbeiderpartiet ønsker at flest mulig skal reise miljøvennlig og for at barnefamilier skal kunne 

bruke kollektivtransport må de ha mulighet til å parkere på innfartsparkeringen. I dag åpner de 

fleste barnehager kl. 07:30 og dersom småbarns foreldre skal reise kollektivt må de ha mulighet 

for å parkere på Åsane terminalen etter kl. halv åtte om morgenen.  Det er også en politisk 

målsetting å innføre rushtidsavgift. En forutsetning for å innføre dette må være et bedre 

busstilbud, flere busser, mer samordnende linjer, direkte busslinjer mellom bydelene og bedre 

korrespondanse mellom de lokale bussene i Åsane og gjennomgangslinjer.  

 

Slik situasjonen er i dag er bussene for fulle, vi må stå på bussen fra Åsane til sentrum, det samme 

gjelder fra sentrum til Åsane. For å oppnå ønsket om at flere skal reise kollektivt trenger vi gode 

og overbyggede sykkelparkeringer, økt kapasitet på innfartsparkeringer, flere busser og økt 

frekvens.    

 

Partistyrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen og årsmøtet i Hordaland 

Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

Forslag oversendt fra Årsmøtet i Arna AP 

 

21. Nei til nedleggelse av svømmebassenget i Ytre Arna 
 

I forbindelse med - Svøm Bergen - har byrådet i Bergen, bestående av Høyre og Frp, planer om å 

legge ned bydelsbassenger, men vi vet ikke hvilke bassenger det gjelder enda. Bassenget på Ytre 

Arna skule kan være et av bassengene som er i faresonen. Arna Arbeiderpartilag ser med sterk 

uro på hvilke konsekvenser en eventuell nedleggelse av bassenget vil ha for bydelen. 

 

Bare 50 prosent av norske tiåringer er regnet som svømmedyktig. Til sammenligning er andelen 

på Island 98 prosent. Elevene ved Ytre Arna holder Islandsk nivå. På skolen har de et aktivt 

svømmemiljø og elevene ved skolen har svømming en gang i uken. I tillegg tilbys det svømming i 

SFO en gang i uken. Svømmebassenget blir brukt som kursbasseng av ASLK (Arna Svømme- og 

Livredningsklubb) for de minste barna og FAU ved skolen arrangerer også familiesvømming. 

Bassenget er mye brukt av beboerne ved Arna asylmottak og er et svært viktig tilbud til barna der. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

22. Nei til de foreslåtte endringene i Arbeidsmiljøloven 
 

Arbeiderpartiet i Bergen er dypt bekymret for fremtiden til norsk arbeidsliv, dersom de foreslåtte 

endringene i Arbeidsmiljøloven blir vedtatt. 

 

Rettigheter som arbeidstakerne har kjempet frem gjennom tiår skal fjernes med et pennestrøk. 

Faste ansettelser skal ikke lenger være malen i det norske arbeidslivet. De vil øke mulighetene for 

bruk av midlertidige ansettelser, de vil øke mulighetene for bruk av innleie og de vil øke grensen 

for bruk av overtid. I tillegg vil de fjerne søndagen som fridag for de fleste. De ønsker også å 

åpne opp for mer bruk av alternative turnuser. 

 

Regjeringen kaller dette mer fleksibilitet i arbeidslivet. Arbeiderpartiet i Bergen mener det er å 

sette norsk arbeidsliv flere tiår tilbake. Vi mener Regjeringens forslag vil svekke arbeidstakernes 

rettigheter og gjeninnføre løsarbeidersamfunnet. Et samfunn der styrkeforholdet mellom 

arbeidstaker og arbeidsgiver er ujevnt, et samfunn der arbeidstakerne står med lua i handa og er 

prisgitt den enkelte arbeidsgiver. 
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Arbeidsmiljøloven er en vernelov. Et av hovedformålene med arbeidstids-bestemmelsene er å 

sikre at arbeidstakerne har en arbeidstid som ikke påfører dem og deres familie helsemessige og 

sosiale belastninger. Etter Arbeidsmiljøloven § 10-2 første ledd gjelde et overordnet krav om at 

arbeidstidsordninger skal være slik at arbeidstakerne ikke utsettes for uheldige fysiske eller 

psykiske belastninger og slik at det er mulig å ivareta sikkerhetshensyn. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at Regjeringens forslag til endringer vil føre til en svekkelse av 

lovens intensjon og bidra til en brutalisering og en uforutsigbarhet i arbeidslivet ingen er tjent 

med. 

 

Dagenes Arbeidsmiljølov ivaretar arbeidstakernes rettigheter og grunnleggende vern i 

arbeidslivet. Samtidig er den fleksibel og åpner for unntak der det er behov for det, i samarbeid 

med arbeidsgiver og de tillitsvalgte. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker ingen endring i Arbeidsmiljøloven slik det legges opp til av 

Regjeringen! 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

23. E16 Arna-Voss og Vossebanen 
 

Arbeiderpartiet ønsker å forsere arbeidet med opprusting av Vossebanen og E16 mellom Arna og 

Voss. Med de store utfordringene vi ser på dette veistrekket, både når det gjelder trafikksikkerhet 

og logistikk, mener Arbeiderpartiet at denne opprustingen må være svært høyt prioritert i vår 

region i årene som kommer. 

 

Arbeiderpartiet mener at alternativ F5 i konsekvensutredningen, hvor en bygger nytt veiløp og 

jernbane i kombinasjon, er det en må gå inn for.  

 

Partistyrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

24. E39 Ut av Bergen Sentrum 
 

E39, som går fra sør til nord gjennom Bergen Kommune, er en svært viktig veiforbindelse for 

regionen. At denne veistrekningen i dag går delvis gjennom sentrale deler av Bergen by, skaper 

store utfordringer både med tanke på logistikk og ikke minst de miljøutfordringene som er knyttet 

til denne løsningen. 

 

Den bærekraftige og fremtidsrettede løsningen ligger i at en bygger ringvei øst, så snart som 

mulig. Arbeiderpartiet vil derfor forsere arbeidet med gjennomføring av tiltaket. 

 

For å ikke bare flytte problemet fra et sted til et annet i kommunen, må en slik ringvei bygges 

med tunnel fra viadukten ved Arnanipa til Fjøsanger. Dette gir den beste fordelingen av trafikken 

fra øst og nord som skal sør og vest via nytt veisystem Bergen Os og ved tilknytning til Ringvei 

Vest.  

 

Dette fordrer også en snarlig gjennomføring av nytt veisystem fra Vågsbotn til Indre Arna. 

Arbeiderpartiet vil at veien fra Vågsbotn til Arna skal bygges på en måte som gir minst mulig 

miljøbelastning for Blindheimsdalen/Gaupås. 

 

Veien fra Orfallet til Indre Arna må i stor grad legges i tunnel bak eksisterende tunneler ved Ytre 

Arna. Dagens veisystem gjøres om til en del av lokalvei mellom Orfallet og Festtangen. 
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For Arbeiderpartiet er det viktig at en fremtidig ringvei øst ikke blir lagt gjennom Fyllingsdalen 

for tilknytning til ringvei vest.  

 

Partistyrets innstilling: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

25. Satsing på kollektivtrafikk (buss/bane/tog) 
 

For Arbeiderpartiet er det viktig at en satser på kollektivtrafikken som en bærebjelke i 

persontrafikken i vår region. 

 

Fortgang i opprusting og bygging av skinnegående transportmidler, sammen med gode 

kollektivløsninger på innfartsårene skal bidra til å få flere til å velge kollektiv fremfor å kjøre bil. 

Da er det viktig å legge til rette for hyppige avganger og rask fremkommelighet for 

kollektivtrafikken. 

 

Det er også viktig å gjøre kollektivtrafikken konkurransedyktig på pris gjennom å ha lave 

billettpriser. Enhetstakst på all kollektivtrafikk (buss/bane/tog) i Bergen er derfor viktig. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget ansees som ivaretatt i allerede vedtatt politikk. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

Forslag oversendt fra Årsmøtet i Laksevåg Arbeidersamfunn 

 

26. Brannmuseum i Bergens gamle Brandstasjon 
 

Den gamle Brandstasjonen i Christiesgate i Bergen forvitrer og forfaller grunnet manglende 

vedlikehold. Dens unike innhold, med brannvernsutstyr fra flere hundre år tilbake i tid, blir 

løpende vedlikeholdt av pensjonerte brannmenn som på frivillig basis, og dels for egne midler, 

sørger for at det som finnes av historiske gjenstander blir tatt vare på for ettertiden. Det samme 

gjelder Brandstasjonens arkiver. Deres store håp er at det opprettes et brannmuseum i den fredete 

bygningen. Frykten er at den skal bli solgt til private eiendomsutviklere med helt andre planer. 

Mange spaltemeter har vært skrevet om dette. Bergen kommune ved byrådet har ikke latt høre fra 

seg. Det er på tide at noe blir gjort og Bergen Brannmuseum blir etablert i den flotte gamle 

bygningen. 

Partistyrets innstilling: 

• Med bakgrunn i ovenstående foreslår Laksevåg Arbeidersamfunn at Arbeiderpartiets 

bystyregruppe bruker de mulighetene som finnes til å fremskynde en avgjørelse om at det 

skal etableres et brannmuseum i Bergen i den gamle Brandstasjonen. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget ansees som ivaretatt i allerede vedtatt politikk.  

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

27. Vinmonopolet må overta driften av taxfree-salget 
 

Taxfree-salget på de fleste flyplassene drives av kommersielle aktører. Det er Travel Retail 

Norway (TRN) som driver taxfreebutikkene på de største flyplassene i Norge. TRN eies av 

norske Norse-Trade AS og tyske Gebr. Heinemann, har 1100 ansatte og omsetter for ca 4 

milliarder i året. Kontrakten til TRN går ut i 2022 og fra da av bør Vinmonopolet overta taxfree-

salget på alle norske flyplasser. 

 

Forslag:  
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• Når kontrakten til Travel Retail Norway (TRN) utgår i 2022 forelås det at Vinmonopolet 

overtar driften av taxfree-salget på alle norske flyplasser. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti og 

Stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

28. Obligatorisk id-merking (microchip) av katt 
 

Hvert år må dyrevernorganisasjonene ta seg av mange tusen «eierløse» dyr som trenger hjelp og 

tall fra Dyrebeskyttelsen Norge (2012) viser at 87 prosent av disse var katter. Tallet er økende for 

hvert år. Kattene forsvinner fra sine hjem, pådrar seg sykdommer /skader og formerer seg 

ukontrollert og blir til stor plage for sine omgivelser. I tillegg blir hundrevis av katter «sparket ut» 

like før ferien, uten konsekvenser for eierne. For å prøve å demme opp for dette, bør det innføres 

obligatorisk id-merking av katter. På den måten blir eierne mer ansvarliggjort ved det å inneha 

ansvaret for kattene og dyrenes velferd og status blir høynet. Det blir og mye lettere å finne 

tilbake til eierne dersom katten(e) blir borte. Ved å innføre obligatorisk id-merking vil også 

sterilisering/kastrering bli anbefalt av veterinærene samtidig. Dette vil kunne redusere den 

uønskede kattebestanden drastisk.  

 

Forslag:  

• For å bedre dyrevelferden bør det innføres obligatorisk id-merking av katt. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget avvises. 

 

Ruth Brudvik foreslo: 

Forslag 28:  Forslaget realitetsbehandles. 

 

Odd Inge Matre foreslo: 

Forslaget om obligatorisk ID-merking (microchip) av katt foreslås oversendt redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Forslagsstiller: Bergen AUF 

 

29. Kontroll over internasjonal våpenhandel 
 

Streng kontroll over internasjonal våpenhandel er en av de viktigste forutsetningene vi har for å 

bevare fred og sikkerhet på jorden. I 2009 produserte Norge våpen til en verdi av hele 4,8 

milliarder kroner som deretter ble eksportert til over 50 land rundt om i verden. Hvert femte av 

disse landene er udemokratiske regimer, noe AUF ikke kan stå inne for. Bergen AUF ønsker 

derfor å satse på en mer ansvarlig våpenpolitikk hvor vi som våpenproduserende land har større 

ansvar for å merke våpen og ammunisjon. På denne måten kan vi unngå at våpen vi produserer 

ender opp hos udemokratiske regimer.  

 

Bergen AUF ønsker: 

• at Norge innfører en sluttbrukererklæring for salg av norske våpen.  

• at sluttbrukererklæringen også skal gjelde kjøp og salg av våpen innenfor NATO-allierte.  

• at alle våpen som eksporteres fra Norge må merkes med produsent, førstekjøper og 

produksjonsparti.  

• at regelverket strammes slik at eksportforbudet også gjelder land som bryter folkeretten ved 

å gå i krig uten FN-mandat. 

 

Partistyrets innstilling:  Oversendes redaksjonskomiteen - 6 stemmer. 

Dissens: Vedtas. Forslaget oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti og stortingsgruppen - 3 

stemmer. 
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Vedtak:  Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

 

30. Utvidede fullmakter til politi og etterretningstjenestene 
 

I høringsforslaget til ny ekom- og politilov vil regjeringen utvide politiets mulighet til å blokkere 

mobil- og radiosignaler og sette opp falske basestasjoner for mobiltelefoner. 

Dette innebærer blant annet at politiet skal kunne sette i gang overvåking, uten konkrete 

mistenkte. I dag må slike inngrep godkjennes av en domstol, noe som sikrer oss fra maktmisbruk 

og politistat.  

 

Flere land som Norge gjerne assosieres med, først og fremst USA, har gått langt i å gi politi og 

etterretning svært vide overvåkningsfullmakter. Spesielt skjer dette i etterkant av et terrorangrep, 

eller ifm en høynet terrorberedskap.  

 

I flere av disse landene har det ila de siste årene blitt avslørt grov maktmisbruk og omfattende 

overvåkning.  

 

Bergen AUF vil: 

• Ikke støtte forslaget om å gi politiet utvidede muligheten til å overvåke egne borgere, uten at 

politiets inngrep må godkjennes av en domstol   

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti og 

Stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

31. Vennskapsbyen Bergen 
 

En av hjertesakene til AUF har lenge vært Israel – Palestina konflikten. Gjennom flere aksjoner 

har organisasjonen ønsket å sette fokus på konflikten, blant annet gjennom oppfordring av boikott 

av Israel. Som fredsnasjon har Norge prøvd å få til en løsning gjennom Oslo – avtalen, samt 

prøvd å få til dialoger mellom partene, noe som hittil ikke ser ut til å ha fått positive utfall.  

Verdssamfunnet har flere ganger vært vitne til grusomme kriger i området, men har virket lite 

villige til å komme med forslag på løsninger på konflikten som har ført til handling.  

 

Engasjementet rundt konflikten ser ut til å være størst mens disse konfliktene pågår, og ser ut til å 

avta med tiden. Det resten av verden er ikke er vitne til er den daglige trakasseringen av 

palestinere, og hvilke forhold denne folkegruppen lever under. Det er dessverre svært få som er 

klar over daglige forholdene som palestinerne lever under, og deres daglige kamp om frihet. Det 

har ved flere anledninger vært prøvd å åpne for en dialog mellom israelske og palestinske 

myndigheter, men forsøkene har som regel ikke ført partene noe nærmere en permanent løsning.  

 

Trondheim er vennskapsby med Ramallah i de palestinske selvstyreområdene og Petach Tikva i 

Israel som to av sine 13 vennskapsbyer. Denne kontakten har oppstått mellom idealistiske-, 

frivillige grupper og organisasjoner i de respektive byene. Bergen har 9 vennskapsbyer rundt om i 

verden, blant annet i Danmark, Finland og Sverige. Med disse nordiske byene drives en 

internordisk leirskole. Med valg i 2015 og et nytt bystyre vil det være mulighet for en diskusjon 

rundt en vennskapsby liknende det Trondheim har. Aktiviteten mellom vennskapsbyene kan være 

liknende det internordisk leirskole er, der ungdommer fra de forskjellige byene møtes og lærer om 

hverandres land og kulturer. Dette kan bidra til at generasjonen som vokser opp vil sitte på en 

unik kunnskap til å bedrive kampanjearbeid og fredsarbeid. Med AUFs søsterorganisasjon Fatha 

Youth i Palestina oppstår det en unik mulighet til å skape en kontakt mellom Bergen og en by i 

Palestina.  

 

Bergen AUF ønsker:  
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• At Bergen Kommune oppretter kontakt med en vennskapsby i de palestinske områdene og 

Israel.  

• At det skal være en aktiv dialog mellom vennskapsbyene.  

• At den skal være mulighet for at ungdom skal kunne møtes både i Bergen og i de respektive 

vennskapsbyene. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

32. Økt dialog og annerkjennelse av Kurdistan 
 

De siste årenes krigsherjinger i Syria, og nå i Irak har skapt en ny global sikkerhetssituasjon i 

Midtøsten. Vesten er dypt innblandet i konflikten, spesielt militært. For at konflikten kan få en 

løsning – Og den langvarig – er det viktig at Norge aktivt jobber for mer politisk dialog og 

samarbeid i regionen. 

 

En av de største aktørene i krigen, Kurderne, har gjennom flere år blitt oversett diplomatisk og 

politisk. Den USA-ledende koalisjonen er dypt innblandet militært i de Kurdiske områdene av 

Syria og Irak.  

 

AUF mener at økt politisk dialog og en større annerkjennelse av Kurdistan som en 

selvstyreregion i både Nord-Irak og Rojavaprovinsen i Syria er en nøkkelfaktor for å kunne løse 

konflikten. Kurdiske myndigheter har de siste årene tatt tydelige steg mot en demokratisk 

styreform i sterk kontrast med andre styresmakter i regionen. Det er derfor viktig å bedre Norge 

og Vestens forhold til Kurdistan for opprettholde den gode utviklingen vi har sett. Nord-Irak har 

vist seg å være den mest stabile regionen i landet, men dette er forbeholdt at støtten, dialogen og 

annerkjennelsen av myndighetene forbedres. 

 

Kurdistan er truet fra både terrororganisasjonen IS og den syriske hæren militært. I sommer og 

høst har vi sett grusomme krigshandlinger hende i konflikten. Etter IS sin storoffensiv sist 

sommer har den humanitære støtten økt betraktelig – Men enda er det ikke nok. Rojavaprovinsen 

i Syria har vist seg å være et av de få stedene i Syria hvor både religiøse og etniske minoriteter 

har kunnet leve uten å stå i fare for grove menneskerettighetsbrudd og forfølgelse. 

Det er viktig at Norge støtter det voksende Kurdiske demokratiet i et ellers svært ustabilt område. 

 

Bergen AUF mener: 

• Norge må anerkjenne det Kurdiske selvstyret i større grad i både Nord-Irak og Rojava. 

• Det diplomatiske og politiske forholdet må bedres. 

• Den humanitære støtten må økes i både Irak, Syria og Kurdistan. 

• Norge sier et klart nei til å innblandes militært i konflikten. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti og 

Stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

33. Klimaavgift på kjøtt 
 

Vi går inn i det mest skjebnesvangre året for klimaforhandlingene – På tampen av året vil verdens 

ledere møtes for å forhandle og prøve å finne løsninger for klimakrisen. For å løse de globale 

problemene er det også viktig å endre folks forbruksvaner. En klimaavgift på kjøtt ville hjulpet 

for å påvirke folk sine valg i hverdagen, akkurat som høye avgifter på bensin- og dieselbiler har 

skapt et grønt skifte i bilparken. 

 

Kjøttproduksjonen i veden står for hele 18 % av verdens samlede klimagassutslipp, og er økende. 

Velstanden i verden har hatt en kraftig vekst i land som Kina og India de siste årene, noe som 
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fører til høyere forbruk. I Norge har forbruket også gått kraftig opp de siste årene. Kjøttforbruket i 

Norge har steget fra 46 kg per person i 1989 til 68 kg per person i 2011. 

 

Ett kilo med biffkjøtt har et totalutslipp opp mot hele 30 kilo Co2 i atmosfæren. Til 

sammenligning slipper oppdrettslaks ut under 3 kilo Co2 per kilo. Det er på tide å innføre en 

klimaavgift basert på gjennomsnittlig utslipp av de forskjellige kjøttsortene. 

 

Bergen AUF vil: 

• Innføre en klimaavgift på kjøtt etter klimagassutslipp. 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

34. Fellesskolen – En arena for god læring 
 

Fellesskolen skal gi muligheter til alle, også de aller flinkeste. Bergen AUF mener skolen ikke 

alltid har vært god nok til å gi tilpassede faglige utfordringer til både de sterkeste og svakeste 

elevene. Det bør utvikles ordninger i skolen der sterke elever kan ta enkelte fag på høyere nivå. 

Skolen skal jobbe aktivt for å motivere elever og få ut det fulle potensiale i hver elev. Samtidig 

skal skolen være lagt opp slik at prinsippet om en felles skole for alle uansett bakgrunn og 

skoleresultater står sterkt. Bergen AUF er helt i mot nivådeling i skolen, men ser behovet for å 

legge opp til tilpasset undervisning. 

 

Et av tiltakene det bør åpnes opp for mer i den norske skolen er å tillate spesielt sterke elever å ta 

enkelte fag på videregående nivå om dette kan stimulere elevens behov for utfordringer i pensum. 

Det skal stilles strenge krav for å kunne ta fag på videregående nivå fordi prinsippet om 

fellesskolen skal ivaretas. Hvis omstendighetene tillater det skal det være lov å hospitere på 

videregående skole i det aktuelle faget. 

 

Bergen AUF vil: 

• Ikke åpne for nivådeling i skolen 

• Åpne for hospitering på videregående skole med strenge krav 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

Forslag fra Fagbevegelsens partilag 

 

35. Utbyttebegrensning i kommersielle barnevernsselskaper  
 

Arbeiderpartiet i Bergen vil at det skal innføres regler for å begrense muligheten til fortjeneste i 

kommersielle barnevernsselskaper.  

 

Begrunnelse:  I Aftenposten 03.november 2014 kunne man lese at syv private aktører  fra 2009-

2013 har tjent 550 millioner på barnevern. Store utenlandske konsern har de siste årene inntatt 

Norge. Alt fra fond i London til den styrtrike Wallenbergfamilien har skjønt at det er penger å 

tjene på barnevern.  

 

Private barnevernsinstitusjoner kan tilby et nyttig supplment, men hovedsatsningen bør være på 

det offentlige og ideelle organisasjoner. Det er viktig å sikre at offentlige midler i størst mulig 

grad blir brukt på å hjelpe familier, fremfor på administrasjon knyttet til anbud, anbudsoppfølging 

og kapitaløkning til eierne. 
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Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti og 

Stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

36. Arbeiderpartiet sier nei til midlertidige ansettelser  
 

Fagbevegelsens partilag er sterkt imot regjeringens foreslåtte endringer i arbeidsmiljøloven. Faste 

ansettelser er en forutsetning for å kunne bygge et godt arbeidsliv. Arbeidsmiljøloven slik den er i 

dag er fleksibel nok og trenger ikke ytterlig forringelse. Arbeiderpartiet vil jobbe for at 

konsekvensene av regjeringens varslede endringer skal være så små som mulig, slik at ikke 

Arbeiderpartiet bidrar til å øke bruken av midlertidige ansettelser i arbeidslivet. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen  

• mener at dagens regler om midlertidig ansettelse skal gjelde alle steder der Arbeiderpartiet får 

arbeidsgiveransvar.  

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

37. Læreplasser og rådgivningstjenesten 
 

Fagbevegelsens partilag mener tiden er overmoden for å evaluere reform 94 og kunnskapsløftet. 

Det er viktig at dimensjonering av skoleverket er i tråd med næringslivets behov og at den enkelte 

elev sikres gjennomføring av sin påstartede utdanning. Samt at rådgivningstjenesten styrkes. 

 

Begrunnelse:  Det er behov for betydelig antall nye fagarbeidere i årene fremover. Samfunnet har 

ikke råd til å miste dyktige arbeidere pga frafall og feilutdanning. Det er viktig at næringslivet har 

bruk for arbeidskraften som utdannes, og som kan ta ansvar for å utvikle og gi lære til den 

enkelte. Det er viktig at ungdom ikke bruker opp sine rettigheter på en utdanning som fører til 

arbeidsløshet. 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

38. Nei til søndagsåpne butikker!  
 

Fagbevegelsens partilag sier nei til det søndagsåpne samfunnet, og krever likeverdig vern for 

ansatte for helg og nattarbeid.  

 

Søndag er en dag hvor vi tradisjonelt har kunnet samlet familie og venner, hvor vi kan ta en pust i 

bakken etter en hektisk uke eller bidra til frivilligheten med å trene fotballaget eller gå med bøsse 

til inntekt for veldedige formål. 

 

 Nå truer regjeringens forslag til søndagsåpent å skape en kalender med bare ”hverdager” Vi skal 

fremdeles ha fridag, men den vil ikke lenger være felles med resten av familien, vennene dine 

eller når de søker bøssebærere. Det vil være en trussel for frivilligheten og den sterke følelsen av 

samhold vi har i Norge. 

 

 Forslaget som nå er fremmet vil få konsekvenser for store deler av den norske befolkning. Ikke 

bare dagligvare skal måtte holde åpent, men hele kjøpesenteret, alle vektere, renholdere, 

transportarbeiderne som leverer varer, barnehager må tilby plass for de ungene som har foreldre 

som må jobbe. 
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 Arbeiderpartiet i Bergen krever 

• at regjeringen lytter til partene i arbeidslivet, og sier klart nei til søndagsåpne butikker. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet til Hordaland Arbeiderparti og 

stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

Forslagsstiller: Styret i Arbeiderpartiet i Bergen 

 

39. Rituell omskjæring av guttebarn 
 

På verdensbasis er omskjæring av guttebarn relativt utbredt. Inngrepet skjer ved at man skjærer 

eller klipper vekk forhuden på penis. En annen teknikk er at en plastring settes rundt penishodet 

innenfor forhuden og at en tråd deretter knyttes utenfor forhuden, rundt ringen. Ringen og restene 

av forhuden støtes av etter en ukes tid. Hudbiten som fjernes ved omskjæring tilsvarer i areal 

størrelsen på en femtilapp. 

 

Flere kulturer ser i dag på omskjæring av gutter som en viktig rituell handling, blant annet i Nord-

Amerika, Korea, urbefolkningen i Australia samt jøder og muslimer. Det er påvist få alvorlige 

senskader i forbindelse med mannlig omskjæring og inngrepet foregår vanligvis ved 

lokalbedøvelse som heller ikke innebærer høy risiko. Til tross for at dette er den allmenne 

oppfatning, stod følgende på trykk i Tidsskrift for Den norske lægeforening i 2002: «Det er vist at 

omskjæring av nyfødte kan ha langvarige negative effekter som stress, hypersensitivitet overfor 

smerter senere i livet og negativ mor-barn-relasjon, og det bør derfor ikke forekomme». 

 

Det finnes altså vektige medisinske argumenter mot rituell kjønnslemlestelse av guttebarn. Men 

like viktig er de etiske og prinsipielle argumentene. Det er svært problematisk at man i Norge, 

hvor religionsfrihet står sterkt, tillater at man knytter små barn fysisk til en religion allerede i 

spedbarnsalder. I tillegg er det etisk problematisk at man tillater seg å fjerne en del av noe så 

personlig som et kjønnsorgan, uten samtykke og uten en medisinsk grunn.  

 

I 1996 trådde Lov om forbud mot kjønnslemlestelse (kjønnslemlestelsesloven) i kraft i Norge. 

Den sier at «den som forsettlig utfører et inngrep i en kvinnes kjønnsorgan som skader 

kjønnsorganet eller påfører det varige forandringer, straffes for kjønnslemlestelse. Straffen er 

inntil 4 år». Det finnes få, om noen, prinsipielle forskjeller mellom kjønnslemlestelse av gutter og 

de mest vanlige kjønnslemlestelsene av jenter. Likevel er det ene ikke bare lovlig, men 

finansieres og tilrettelegges for av det offentlige, mens det andre straffes med fengsel i inntil 4 år. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

• Det må innføres en lavalder som forbyr foreldre og helsepersonell å gjennomføre rituell 

omskjæring av guttebarn under religiøs lavalder (15 år). 

• Rituell om skjæring av guttebarn under den religiøse lavalderen sidestilles juridisk med 

kjønnslemlestelse av jenter. 

• Frem til forbudet mot rituell omskjæring trer i kraft må leger gis reservasjonsrett mot 

inngrepet. 

 

Partistyrets innstilling:  

Forslaget vedtas - 6 stemmer 

DISSENS: Intensjonen støttes og forslaget oversendes redaksjonskomiteen - 3 stemmer 

DISSENS: Forslaget avvises - 1 stemme 

 

Bjørn Einar Aas foreslo: 

Forslag 39, Rituell omskjæring av barn 

Avsnitt nr. 2 utgår i sin helhet 

Første setning i avsnitt 3 utgår 

Kulepunkt 1 endres ved at «guttebarn» endres til barn 
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Kulepunktene 2 og 3 utgår 

 

Vedtak:   Forslaget oversendes redaksjonskomiteen sammen med forslag fremmet i debatten av 

Bjørn Einar Aas. 

 

Forslagsstiller: Bergen Arbeidersamfunn 

 

40. Åpning for dobbelt statsborgerskap 
 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at arbeiderpartiet må programfeste at Lov omnorsk 

statsborgerskap må endres slik at det åpnes for dobbelt statsborgerskap i Norge. 

 

Begrunnelse: Personer som innvandrer til Norge må i dag oppfylle en rekke krav for å få norsk 

statsborgerskap. Blant disse kravene må man ha permanent oppholdstillatelse i Norge, ha 

oppholdt seg i landet 7 av de siste 10 årene, og man må si ifra seg andre statsborgerskap man 

måtte inneha(Se lov om norsk statsborgerskap §7). Det er likevel mulig, gjennom en rekke 

unntak, å få dobbelt statsborgerskap i Norge. Over halvparten av personene som har søkt norsk 

statsborgerskap etter 2010 har fått innvilget å beholde sitt opprinnelige statsborgerskap.  

 

Stadig flere land åpner for dobbelt statsborgerskap. Hvis vi ser på våre naboland så åpner 

Danmark for at danske statsborgere kan ha flere statsborgerskap i 2015, og Sverige har det vært 

mulig lenge. BAS mener dagens ordning fungerer dårlig. Ordningen er udemokratisk og er med 

på å hemme integrering. Mange som får permanent opphold i Norge ønsker ofte å beholde et 

tilknytning til sitt opprinnelige hjemland. Dette kan ha praktiske årsaker, som letter å kunne 

besøke familie, eller for å ha muligheten til å returnere til fødeland på et senere tidspunkt. 

Gjennom å måtte ta dette valget mister disse personene muligheten til å få norsk statsborgerskap 

og får dermed heller ikke stemme i stortingsvalg i Norge. 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

41. Nei til salg av statsbedrifter 
 

Regjeringen har varslet at den vil selge seg ut av eller ned i en rekke norske bedrifter. Det kan 

være riktig å selge dersom dette bidrar til å styrke bedriftens posisjon og sikrer arbeidsplasser. 

Skal staten selge må hovedbegrunnelsen være at man knytter seg til nye dynamiske eiere som kan 

bidra til vekst og utvikling. Men i tilfellet Flytoget dreier det seg om et selskap som er særdeles 

veldrevet etter alle bedriftsøkonomiske kriterier, det er derfor vanskelig å se noe påtrengende 

behov for å selge dette selskapet nå. For andre av de selskapene der det foreslås nedsalg kan det 

pekes på gode grunner for at statligeierskap kan være viktig for å trygge nasjonale og 

samfunnsmessige interesser. 

 

Regjeringens forslag til salg inneholder ingen nasjonal næringspolitisk begrunnelse, det er basert 

på statsskrekk og troen på at privat drift automatisk er det beste for Norge. Ved de foreslåtte salg 

oppnår man ingenting, bortsett fra at Staten får penger den ikke trenger. 

 

Når næringsminister Mæland ikke har samfunnsøkonomiske eller næringspolitiske begrunnelser 

for Regjeringens standpunkt, må et minstekrav være at Mæland kan vise til alternative 

kapitalplassering som gir større avkastning. 

 

En mistenker at Regjeringen vil bruke inntektene til å dele ut nok en gavepakke til landets rikeste. 

I så fall blir nok en gang bekreftet at det ikke er dekning for Erna Solbergs påstand om at Høyre 

er ”for et samfunn med små forskjeller”. Et nedsalg vil ikke bety en kapitalinnsprøytning for 

norsk næringsliv, all den tid pengene går til staten, ikke bedriftene. Sannsynligvis vil det være 

utenlandske kapitalfond som kjøper de norske bedriftene. Men dersom norske aksjeinvestorer 

kjøper, vil dette svekke det norske kapitalmarkedet, noe som betyr at finansieringen av nye 
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bedrifter svekkes. Den private kapitalen bør heller stimuleres til nyskapning av bedrifter, fremfor 

at den” syltes ned” i etablerte selskaper. 

 

Det er tilstrekkelig å eie 34 % av aksjene for å sikre at et selskaps hovedkontor dersom dette er 

vedtektsfestet. Men det kan være vel så viktig at forsknings- og utviklingsavdelingene blir - og at 

nye etableres i Norge. For å sikre det kan det være nødvendig med aksjemajoritet. 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

42. Kommuner må følge IMDIs anmodning om bosetting av 
flyktninger 
 

Partistyrets innstilling: Arbeiderpartiet i Bergen mener at kommuner må ha bosettingsplikt, samt 

at integreringstilskuddene må økes og justeres i henhold til lokale behov. 

 

Begrunnelse: 

Rundt 5000 mennesker med innvilget opphold i Norge, mange av de flyktninger, venter på å få 

tildelt en kommune å bosette seg i. Mange kommuner bosetter færre flyktninger enn hva 

forutsetningene tilsier, noe som gjør at antallet som venter i mottak fortsetter å øke. Bergen 

Arbeidersamfund mener staten og kommunene må ta ansvar for at de som har fått innvilget 

opphold ikke blir boende på mottak over flere år, og mener derfor at det må innføres 

bosettingsplikt. Kommunene skal tas med på råd i utarbeidelsen av IMDIs anmodninger, men må 

følge IMDIs endelige avgjørelse. Bergen Arbeidersamfund ser videre at det er ulike 

forutsetninger for mottak og bosetting av flyktninger i ulike deler av landet. Staten må ta et større 

ansvar for finansieringen av flyktningebosetting i vekstkommuner. Bergen Arbeidersamfund 

mener derfor at integreringstilskuddene må økes og justeres i henhold til lokale behov. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

43. Konflikten i Syria 
 

Konflikten i Syria har blitt kalt den største humanitære katastrofen etter andre verdenskrig.Når en 

human katastrofe av slike dimensjoner finner sted øker ansvaret på detinternasjonale samfunnet, 

også Norges. I dag er ca 9 millioner mennesker på flukt i Syria,hvorav 6,5 er internt fordrevne 

mens 3.8 har vært nødt til å forlate landet. Av disse 3.8 millioner befinner seg ca 97 % i 

nabolandene Libanon, Tyrkia, Irak, Jordan og Egypt. Europa, som er betydelig rikere og bedre 

rustet til å ta i mot flyktninger enn de nevntelandene, må ta i mot flere! Norge har økonomi og 

kapasitet til å bli et foregangsland i Europa i en dugnad for bosetting av særlig sårbare flyktninger 

fra Syria, dvs flyktninger med særlige helseproblemer, barn og kvinner alene på flukt, 

torturoverlevere og gruppersom er utsatt for særlig forfølgelse, bl.a. på grunnlag av sin seksuelle 

identitet. BAS vil stå opp for å skape den nødvendige politiske vilje til å gå foran i en slik dugnad 

for ofrene i vår tids største humanitære katastrofe. Samtidig må Norge fortsette å gi livsnødvendig 

økonomisk støtte til det humanitære arbeidet for syriske flyktninger i Syrias naboland. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

 Norge må i 2015 ta i mot minst 5000 overføringsflyktninger fra Syria i tillegg til den 

ordinære flyktningekvoten. 

 -Norge må la et ytterligere stort antall flyktninger fra Syria få midlertidig opphold på særskilt 

grunnlag slik man gjorde under bl.a. krigen på Balkan. 

 Dublin-returer av syriske flyktninger må stanses. 

 Norge må fortsette å gi viktig økonomisk støtte til det humanitære arbeidet for syriske 

flyktninger i Syrias naboland. 
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 Norge må ta et særlig ansvar for funksjonshemmede og flyktninger med alvorlige lidelser av 

ulik art. 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

44. Arbeidsliv 
 

“Arbeiderpartiet skal aktivt arbeide mot svart arbeid. Arbeiderpartiet skal følge opp offentlige 

kontrakter for å i alle ledd. Trepartssamarbeidet skal ligge til grunn i norsk arbeidsliv.” 

Årsmøtet ber redaksjonskomiteen om å utarbeide et forslag om arbeidsliv, arbeidsmiljøloven og 

lignende med disse punktene som en del av det. 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

Forslag fra Fyllingsdalen Arbeidersamfunn 

 

45. Evaluering av vedtektsendringer i 2014 
 

Vi vil be om at det nye styret i Arbeiderpartiet i Bergen setter ned et bredt sammensatt utvalg til å 

evaluere konsekvensene av vedtektsendringene som ble vedtatt på årsmøtet i fjor. I tillegg til 

representanter fra styret i AiB bør det i denne gruppen være med representanter fra lokallagene.   

Begrunnelse: Dette utvalget bør bl.a. se på arbeidsordninger internt i styret, arbeidsutvalgets 

funksjon, antall medlemmer i styret, frister for lokallagene i forhold til årsmøtet i AiB, med sikte 

på en mest mulig forsvarlig behandling av saker som gjelder samarbeidet mellom lokallagene og 

AiB.  Eventuelt bør en legge opp til en høring i alle lokallagene om virkningene av de nye 

vedtektene. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget er ivaretatt i fremlagt forslag fra styret. Forslaget avvises.  

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 
 

46. Salg av statlige bedrifter 
 

Regjeringen har varslet at den vil selge seg ut av eller ned i en rekke norske bedrifter, og ifebruar 

skal Stortinget ta stilling til om de skal få fullmakt til dette. Den fullmakten bør ikke Høyre- og 

FrP-regjeringen få.  

 

Begrunnelse:  Næringsminister Monica Mæland har ingen samfunnsøkonomiske eller 

næringspolitiske vurderinger som skulle tilsi et nedsalg.   

 

Det kan være riktig å selge dersom dette bidrar til å styrke bedriftens posisjon og sikrer 

arbeidsplasser. Skal staten selge, må hovedbegrunnelsen være at man knytter seg til nye 

dynamiske eiere som kan bidra til vekst og utvikling. Men i tilfellet Flytoget dreier det seg om et 

selskap som er særdeles veldrevet etter alle bedriftsøkonomiske kriterier, det er derfor vanskelig å 

se noe påtrengende behov for å selge dette selskapet nå. For andre av de selskapene der det 

foreslås nedsalg, kan det pekes på gode grunner for at statlig eierskap kan være viktig for å trygge 

nasjonale og samfunnsmessige interesser. 

 

Regjeringens forslag til salg inneholder ingen nasjonal næringspolitisk begrunnelse, det er basert 

på statsskrekk og troen på at privat drift automatisk er det beste for Norge. Når næringsminister 

Mæland ikke har samfunnsøkonomiske eller næringspolitiske begrunnelser for Regjeringens 
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standpunkt, må et minstekrav være at Mæland kan vise til alternative kapitalplassering som gir 

større avkastning.  

 

En mistenker at Regjeringen vil bruke inntektene til å dele ut nok en gavepakke til landets rikeste. 

I så fall blir nok en gang bekreftet at det ikke er dekning for Erna Solbergs påstand om at Høyre 

er ”for et samfunn med små forskjeller”.  

 

Et nedsalg vil ikke bety en kapitalinnsprøytning for norsk næringsliv, all den tid pengene går til 

staten, ikke bedriftene. Sannsynligvis vil det være utenlandske kapitalfond som kjøper de norske 

bedriftene. Men dersom norske aksjeinvestorer kjøper, vil dette svekke det norske 

kapitalmarkedet, noe som betyr at finansieringen av nye bedrifter svekkes. Den private kapitalen 

bør heller stimuleres til nyskapning av bedrifter, fremfor at den” syltes ned” i etablerte selskaper.  

Det er tilstrekkelig å eie 34 % av aksjene for å sikre at et selskaps hovedkontor dersom dette er 

vedtektsfestet. Men det kan være vel så viktig at forsknings- og utviklingsavdelingene blir - og at 

nye etableres i Norge.  For å sikre det, kan det være nødvendig med aksjemajoritet. 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

47. Jobbe for å hindre ufrivillig deltidsarbeid 
 

Fyllingsdalen Arbeidersamfunn ber Arbeiderpartiet aktivt arbeide for en organisering av arbeidet 

i typiske kvinneyrker som reduserer omfattende bruk av uønsket deltid. 

 

Begrunnelse: Styret i Fyllingsdalen Arbeidersamfunn mener at den blåblå regjeringen sitt ønske 

om åpning for mer bruk av midlertidig arbeidskraft er å starte på feil sted. Det er et stort 

samfunnsproblem at for mange jobber ufrivillig deltid, spesielt i såkalte kvinneyrker. Det 

begrunnes ofte med behov for valgfrihet, tilpassing og fleksibilitet (for hvem og til hva?). Vi 

hører sjelden om svak pensjonsopptjening og for lav inntekt til å få boliglån. Er det mange som 

har hørt om en ingeniør-stilling i 60 %? 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

48. Finansbyråd Liv Røssland lovet eldresenter i Fyllingsdalen - 
har ikke kommet 
 

På bakgrunn av initiativ fra daværende leder i Fyllingsdalen bydelsstyre, Gunnar Ramsdal, i 2008 

lovet finansbyråd Liv Røssland at det gjennom ombyggingen av Fyllingsdalen skulle komme et 

eldresenter med et bredt tilbud. Dette har ikke skjedd. Fyllingsdalen Arbeiderparti mener at dette 

må komme nå. 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

49. Fyllingsdalen Arbeidersamfunn støtter opp om kampen mot 
søndagsåpne butikker.  
 

Begrunnelse: Søndagsåpne butikker vil lede til en samfunnsutvikling vi ikke ønsker. Ved å åpne 

opp for søndagsåpent vil det generere økte utgifter men med samme inntjening for varehandelen. 

Handelen vil ikke øke, den blir i stedet utført over syv dager i stedet for seks dager. Det vil være 

behov for ansatte på jobb med kunnskap og ansvar som ikke kan dekkes opp av studenter og 
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ungdom. Fritt søndagsåpent vil også generere behov for søndagsåpne barnehager, varelevering 

syv dager i uken og økt transportbehov slik at ansatte kommer seg til og fra jobb også søndager.  

Konklusjonen er at dette vil føre til konkurser i varehandelen, og dermed et ustabilt arbeidsliv for 

ca 370.000 som har sitt arbeid i varehandelen. Vi trenger stabile arbeidsplasser. Vi trenger et 

samfunn der vi fortsatt kan opprettholde en dag i uken der vi får hentet oss litt inn som familie og 

enkeltindivid. Vi ønsker ikke et 24/7 samfunn som søndagsåpne butikker vil medføre. 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

50. Arbeiderpartiet vil etablere en samlet tjeneste for pårørende 
og den demente. 
 

Begrunnelse: Pr. i dag er det et konglomerat av kontor/etater pårørende til demente må finne ut av 

og forholde seg til i en svært vanskelig situasjon. Demensgruppene i bydelene er til noe hjelp men 

langt fra bra nok. Demensgruppen må styrkes med flere ansatte. 

 

Som pårørende til demente må en takle en lang periode i starten av sykdommen med å famle i 

blinde, er det demens eller..? Så kommer perioden der en innser og forstår at det er demens og 

hverdagen blir snudd på hodet. 

 

Rådgivningstjenesten skal veilede pårørende og den demente om dagtilbud, privatøkonomi, 

rettigheter og muligheter for å kunne bo hjemme så lenge den demente ønsker og kan, bolig, 

sykehjemsplass, vergefunksjon etc. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas. Oversendes bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

51. Menneskerettigheter integrert også i handelspolitikken 
 

I desember presenterte Utenriksdepartementet en stortingsmelding om menneskerettigheter i 

norsk utenriks- og utviklingspolitikk. Der er det mye bra.  

 

Fyllingsdalen Arbeidersamfunn vil foreslå at Norge er sterkere i forbindelse med 

næringslivspolitikken som del av denne meldingen. Vi bør gå inn for at ekstraterritorielt ansvar 

og plikt blir integrert i denne meldingen. Det vil gi Norge en mulighet til å følge opp norske 

selskaper som bryter menneskerettigheter i land med svakere lovgivning basert på norske lover. 

Vi bør kunne stille samme krav til dette uavhengig av om selskapene operer i Norge eller 

internasjonalt. 

 

På samme måte bør Norge ikke inkludere ISDS (investor/stat tvistemål) i sin lovgivning. ISDS 

sikrer investorer mulighet til å saksøke land som innfører eller opprettholder lover for feks miljø 

og menneskerettigheter. Land som Australia og Uruguay er nå saksøkt av Philip Morris pga de 

innfører strengere regler for markedsføring av tobakk. Da blir tobakksindustriens rettigheter 

prioritert foran landets ønske om å beskytte sine innbyggere. Det blir feil. 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

52. Byutvikling i Fyllingsdalen 
 

Fyllingsdalen Arbeidersamfunn ser med glede på at bydelen nå kan få bybane og vi gleder oss til 

den byutvikling dette kan være en katalysator for. Vi støtter den foreslåtte trase med noen viktige 
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forutsetninger. På lang sikt ønsker vi en ringbane der det også etableres en direkte bane fra Oasen 

til sentrum som vil bli mye raskere. 

 

Byutviklingen må basere seg på følgende viktige forutsetninger: 

• De eksisterende grønne lungene i dalen må ikke reduseres 

• Fortetting kan skje gjennom å flytte parkering under jorden 

• Det må etableres et sammenhengende gangnett i dalen slik at fotgjengere kan ferdes trygt 

• Det må etableres et godt og sammenhengende sykkelnett som også videreføres til sentrum, 

gjerne i tunnel i tilknytning til bybanen 

• Dagens raske og effektive kollektivløsning gjennom Løvstakktunellen opprettholdes 

• Når et ringveisystem er etablert, frigjøres Løvstakktunellen til kun kollektivtransport 

• Tilknytning til ringveisystemet fra Fyllingsdalen må gjøres skjønnsomt og uten å bryte det 

sammenhengende gang- og sykkelnettet. 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

53. Det må settes av budsjettmidler til en frivillighetssentral i 
Fyllingsdalen 
 

Det må settes av budsjettmidler til en frivilligsentral i Fyllingsdalen, med tilsvarende organisering 

som i Laksevåg og Loddefjord. Staten og Bergen kommune må bidra. 

 

Begrunnelse:  I Fyllingsdalen bydel har den opprinnelige Fyllingsdalen, utenom Bønes, i dag  en 

svært høy andel eldre, og andelen vil etter all sannsynlighet øke i årene fremover.   

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Beate Tvedt Johannesen foreslo: 

Frivilligsentral i Fyllingsdalen, forslag 53 

Fyllingsdalen AP ønsker å endre ordlyden i overskrift i forslaget 53 til: 

Vedtas å opprette frivillighetssentral i Fyllingsdalen etter modell fra Åsane, Ytrebygda, 

Loddefjord og Laksevåg. 

 

Vedtak:  Oversendes redaksjonskomiteen sammen med forslag fremmet av Beate Tvedt 

Johannessen. 

 

 

54. Servicelinje for transport av eldre og bevegelseshemmede i 
Fyllingsdalen bydel 
 

Fyllingsdalen Arbeiderparti krever nå at Servicelinje kommer på plass snarest også til 

Fyllingsdalen bydel. 

 

Bakgrunn: Siden 1998 har det vært et eget rutetilbud; Servicelinjene, i deler av byen for de som 

har vanskeligheter med å bruke det ordinære rutetilbudet eller hvor kollektivtilbudet mangler. 

Tilbudet har vært rettet mot eldre og andre bevegelseshemmede, men er også åpent for andre 

brukere. Rutetilbudet gjør det lettere for disse gruppene å benytte servicefunksjoner og delta i 

aktiviteter. Servicelinjene kjører i dag tre ruter i området Landås, Grønnestølen, Løvstakksiden, 

Laksevåg, Møhlenpris, Nordnes og, Sandviken. 

 

Hordaland fylkeskommune har ansvaret for driften av servicelinjene som opereres av Osbuss. 

Deler av Fyllingsdalen bydel har et godt utbygd kollektivtilbud, men mange kan allikevel ikke 

nyttiggjøre seg av tilbudet. Det gjelder eldre og andre som pga nedsatt førlighet har problemet 

med å komme seg på og av bussene, og det gjelder områder som ikke har et skikkelig 

kollektivtilbud. For beboerne i Krohnegården, Sælen, Strømme og Knappen er det i dag et dårlig 

rutetilbud. 
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Bydelssenteret Oasen med post og bank, lege- og tannlegekontorer, apotek, pleie- og 

omsorgskontor, helsestasjon og bibliotek i tillegg til handlemulighetene, er vanskelig tilgjengelig 

for mange. I Fyllingsdalen bydel har selve Fyllingsdalen i dag en svært høy andel eldre. Av 

tallene fra Levekårsundersøkelsen fremgår det at denne andelen vil øke ytterligere i årene 

framover slik at selve Fyllingsdalen i løpet av noen år vil være Bergens eldrebydel. En utvidelse 

av Servicelinjene til Fyllingsdalen vil gi økt mobilitet og muligheter for bydelens eldre og 

bevegelseshemmede 

 

Byrådens svar: 2010 

 

Servicelinjene som er etablert i områdene Landås, Grønnestølen, Løvstakksiden, Laksevåg, 

Møhlenpris, Nordnes og Sandviken gir et godt tilbud særlig til eldre og bevegelseshemmede som 

har vanskeligheter med å bruke det ordinære rutetilbudet eller der hvor det mangler 

kollektivtilbud. Servicelinjene drives av Hordaland fylkeskommune ved Skyss. Et slikt 

supplerende kollektivtilbud er et svært godt bidrag til å opprettholde god livskvalitet for brukerne 

og det bidrar også til at man kan bo lenger selvstendig i eget hjem. 

 

Byråden ser at det kan være behov for å utvide tilbudet til også å gjelde andre bydeler med et 

økende andel eldre og vil tak saken opp med Hordaland fylkeskommune med sikte på få til en 

utvidelse av ordningen. 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

Forslag til årsmøtet i Universitetslaget 

 

55. Nei til salg av statsbedrifter. 
 

Regjeringen har varslet at den vil selge seg ut av eller ned i en rekke norske bedrifter. Det kan 

være riktig å selge dersom dette bidrar til å styrke bedriftens posisjon og sikrer arbeidsplasser. 

Skal staten selge må hovedbegrunnelsen være at man knytter seg til nye dynamiske eiere som kan 

bidra til vekst og utvikling. I tilfellet Flytoget dreier det seg derimot om et selskap som er 

særdeles veldrevet etter alle bedriftsøkonomiske kriterier, det er derfor vanskelig å se noe 

påtrengende behov for å selge dette selskapet nå. For andre av de selskapene der det foreslås 

nedsalg kan det pekes på gode grunner for at statlig eierskap kan være viktig for å trygge 

nasjonale og samfunnsmessige interesser. 

 

Regjeringens forslag til salg inneholder ingen nasjonal næringspolitisk begrunnelse, det er basert 

på statsskrekk og troen på at privat drift automatisk er det beste for Norge. Ved de foreslåtte salg 

oppnår man ingenting, bortsett fra at Staten får penger den ikke trenger.  Når næringsminister 

Mæland ikke har samfunnsøkonomiske eller næringspolitiske begrunnelser for Regjeringens 

standpunkt, må et minstekrav være at Mæland kan vise til alternative kapitalplassering som gir 

større avkastning. 

 

Et nedsalg vil ikke bety en kapitalinnsprøytning for norsk næringsliv, all den tid pengene går til 

staten, ikke bedriftene. Sannsynligvis vil det være utenlandske kapitalfond som kjøper de norske 

bedriftene. Men dersom norske aksjeinvestorer kjøper, vil dette svekke det norske 

kapitalmarkedet, noe som betyr at finansieringen av nye bedrifter svekkes. Den private kapitalen 

bør heller stimuleres til nyskapning av bedrifter, fremfor at den ”syltes ned” i etablerte selskaper. 

 

En kan mistenke Regjeringen for å ville bruke inntektene til å dele ut nok en gavepakke til landets 

rikeste. I så fall blir nok en gang bekreftet at det ikke er dekning for Erna Solbergs påstand om at 

Høyre er ”for et samfunn med små forskjeller”. 

 

Det er tilstrekkelig å eie 34 % av aksjene for å sikre at et selskaps hovedkontor forblir i Norge 

dersom dette er vedtektsfestet. Men det kan være vel så viktig at forsknings- og 
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utviklingsavdelingene blir - og at nye etableres i Norge. For å sikre det kan det være nødvendig 

med aksjemajoritet. 

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

56. Vi må styrke kunst- og håndverksfagene sin posisjon og 
videreutvikling i skolen 
 

Kunst- og håndverksfagene i skolen er sentrale for den kreative utviklingen til elevene. Fagene er 

viktige komponenter i undervisningstilbudet. De gir et alternativ godt tilbud til elever som ikke er 

primært orientert mot teorifagene. Blant annet er det en faktor som motvirker frafall i skolen. 

Satsingen de siste årene har vært mot fag som matematikk, norsk og engelsk.  Det har vært et 

stort løft for å heve resultatene av Pisa-målingene, og dette har gitt resultater. 

 

 På den annen side har SSB (Statistisk sentralbyrå) sine kompetansekartlegginger blant lærerne i 

grunnskolen (1999, 2005,2014) vist en urovekkende nedgang i utdannelsesnivået til lærerne i 

disse fagene. 2014-kartleggingen viser at blant alle lærerne som underviser i kunst og håndverk i 

skolen (grunnskolen) har 44 % ikke studiepoeng i fagene. Blant lærerne under 30 år mangler 70% 

formell kompetanse i fagene som de underviser i. Likevel er det problematisk for mange godt 

utdannede lærere i disse fagene å få seg jobb. 

 

Manglende praktisk tilrettelegging og fysisk utrustning av undervisningslokalene i bergensskolen 

for disse fagene er også et sentralt problem.  

 

Staten er tungt inne i finansieringen av etter-/videreutdanning av lærere (Lærerløftet). Dermed 

skulle det i prinsippet være frigitt midler som kan settes inn i en satsing på praktisk/estetiske fag 

som kunst og håndverk. 

 

Årsmøtet i Arbeiderpartiet i Bergen ber partiets kommune- og stortingspolitikere arbeide for å 

styrke kunst- og håndverksfagene sin posisjon og videreutvikling i skolen. 

 

Partistyrets innstilling: Forslaget vedtas og oversendes Bystyregruppen, Fylkestingsgruppen og 

Stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

57. Nei til målehysteriet  
 

Som en del av kvalitetsarbeidet i grunnskolen her i Norge, har nasjonale prøver med vekt på 

grunnleggende ferdigheter i lesing, matematikk og engelsk vært gjennomført i vel ti år her til 

lands.  

 

Vårt parti har hele tiden uttrykt skepsis til offentliggjøring av prøveresultater, noe som er en del 

av dagens praksis. Resultater fra nasjonale prøver brukes til å rangere skoler i samme kommune 

og brukes også, blant annet i Oslo kommune, som resultatmål på rektor. Som en følge av dette har 

enkelte skoler innarbeidet en praksis med at svake elever holdes hjemme, for at disse ikke skal 

dra ned skolens resultat. Dette er misbruk av ordningen med nasjonale prøver som måleredskap – 

et måleredskap som gir en nokså forenklet framstilling av de komplekse og sammensatte 

forholdene ved den enkelte skole.  

 

Ved en del skoler har ordningen med nasjonale prøver ført til at man prioritering drilling i 

prøveinnholdet på bekostning av andre mål og retningslinjer skolen skal drive etter. Når man 

legger så stor vekt på testing av et grunnleggende, men nokså snevert utvalg av ferdigheter, 

medfører dette også en skjevfordeling av faglig fokus og oppmerksomhet. Med dette 
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representerer også nasjonale prøver en tidstyv og faktor for økt byråkratisering av 

skolehverdagen.  

 

At et land som Finland, som internasjonalt ofte blir framhevet for sin kvalitet på utdanningen, 

ikke har nasjonale prøver, ser vi som en indikator på at det ikke trenger å være en direkte 

sammenheng mellom gjennomføring av nasjonale prøver og kvalitet på skolen. 

 

Årsmøtet i Arbeiderpartiet i Bergen ønsker derfor at dagnes ordningen med nasjonale prøver 

avskaffes og at man finner andre og mer formålstjenlige måter å kvalitetssikre skolen på – 

eksempelvis at nasjonale prøver erstattes med utvalgsprøver.  

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

58. Ja til faglig mangfold og allsidighet i kunnskapspolitikken 
 

Norsk utdanningspolitikk har hatt en dreining mot en mer instrumentell og snevrere forståelse av 

kunnskapsbegrepet, hvor kunnskap ofte vurderes i forhold til hvor målbar den er, dens relevans 

for næringslivet og hvordan den kan gi økonomisk vekst. Til daglig opplever aktører på ulike 

nivåer i utdanningssystemet hvordan dette snevre fokuset også får konsekvenser for de 

ressursmessige rammene for både utdanning og forskning.   

 

Gjennom flere artikler har Bergens Tidende eksemplifisert denne problematikken i forhold til den 

nedprioritering av kunst- og håndverksfaget. Denne tendensen har også relevans i forhold til hele 

spekteret av praktisk-estetiske fag i skolen. Et eget ekspertutvalg konkluderte som sitt første råd 

til kulturministeren og kunnskaps-ministeren at det er viktig å anerkjenne ”verdien av kunst, 

kulturmøter og kulturell kompetanse” og videre at det er viktig å formulere “politikk for et 

mangfoldig og inkluderende samfunn”. 

 

Relevansen av dette går mye videre enn bare praktisk-estetiske fag og oppleves innen høyere 

utdanning eksempelvis også som krav utenfra om å innrette utdanning og forskning direkte inn i 

forhold til næringslivets behov. Både humaniora-fagene og samfunnsfagene representerer 

fagområder av stor betydning for både kultur- og samfunnsforståelse, men hvor gevinst i forhold 

til næringslivet og potensiale for økonomisk vekst ikke nødvendigvis er målbart. Likevel er disse 

fagområdene av stor betydning for premisser for å analysere mange av de utfordringene vårt 

samfunn står ovenfor.  

 

Årsmøtet i Arbeiderpartiet i Bergen er kritisk til disse tendensene. Vi vil derfor henstille partiet 

sentralt om å søke å motvirke en for instrumentell og snever forståelse av hva kunnskap er, og 

heller jobbe aktivt for å formulere en kunnskapspolitikk for et mangfoldig og inkluderende 

samfunn som ivaretar hele mennesket og de ulike interessene og behovene som finnes i vårt 

samfunn.  

 

Partistyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen. 

 

Vedtak:  Partistyrets innstilling vedtatt. 

 

 

 

SAK 9  DEBATT 

 
Ordet hadde:  Joril Christensen, Per Stiegler, Ruth Brudvik, Odd Inge Matre, Øystein Hassel, Nils 

Gunnar Knutsen, Ruth Grung, Arne Jakobsen, Rolf Jens Brunstad, Arild Holt-Jensen, Tom 

Therkildsen, Sandra Austgulen, Olav Terje Bergo, Ayat Al Obaidi Breivik, Bjørn Einar Aas, 

Beathe Tvedt Johannessen, Per Rune Henriksen, Rasmus Haugen Sandvik, Steinar Sætre, Emil 

Engø, Linda Lein, Rasmus L. Rasmussen, Ole-Jørgen Johannessen, Hamdi Sæthre, Karl Johan 

Kirkbø, Ronja Breisnes, Liv Smith, Marte Mjøs Persen, Stig Hammersland, Øyvind Slemdal, 
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Svein Hindal, Jette Christensen, Rolf Jens Brunstad, Emil Engø, Nils Gunnar Knutsen, Rasmus 

Haugen Sandvik, Arne Jakobsen, Ruth Brudvik. 

 

 

Arne Jakobsen foreslo: 

Ja til fortsatt helårsveg over Hardangervidda 

Arbeiderpartiet i Bergen vil på det skarpeste ta avstand fra forslaget om å nedprioritere vegen 

over Hardangervidda, når det gjelder trasevalg mellom øst og vest. 

Det vises til at det i Hordaland fylkesting har vært et kraftig flertall for at RV 7 skulle være en av 

hovedtraséene mellom øst og vest.  Videre vises det til at det i forbindelse med Stortingets 

behandling av sak om Hardangerbroen i 2006, også samtidig fattet vedtak om at de foreslåtte 

miljøtunnelene på vidda skulle realiseres. 

Årsmøtet i Arbeiderpartiet i Bergen kan ikke akseptere at grunnlaget for nedbetaling av 

Hardangerbroen blir svekket og vil vise til at veien mellom landets to største byer, er kortest på 

RV7 over Hardangervidda.  Det vises og til de store investeringene som er nedlagt på RV 7 

gjennom nedre del av Hallingdal og kan ikke forstå at den samfunnsmessige nytten av disse 

investeringene skal svekkes. 

Årsmøtet vil og vise til at utbygging av RV 7 til helårsveg med Hardangervidda vil gi store 

transportøkonomiske gevinster, redusert sårbarhet og styrke grunnlaget for næringsutvikling og 

bosetting i Hardanger – Hallingdal. 

Det viser videre til at Hardangerbroen med tilførselsveien siden begynnelsen på 1990-tallet, alltid 

har vært det fremste vegprosjekt ved Hordaland fylkestings behandlinger av Nasjonal 

Transportplan (NTP). 

Årsmøtet i Arbeiderpartiet vedtar at uttalelsen og den legges frem for årsmøtet i Hordaland 

Arbeiderparti 14. og 15. mars. 

 

Vedtak:  Forslag fra Arne Jakobsen oversendes det nye styret. 

 

 

Darak Larimore-Hall fra California holdt appell til årsmøtet. 

 
 

 

 

 

SAK 10 PANELDEBATT «HVORDAN VINNE BERGEN OG HORDALAND» 

 MED HARALD SCHJELDERUP OG ANNE GINE HESTETUN 
 

Etter en spennende debatt takket Marte Mjøs Person alle debattantene og debattlederen, Ruth 

Grung, og overrakte dem roser. 

  

 

 

SAK 11 INNSTILLING FRA REDAKSJONSKOMITEEN 
 

Linn Kristin Engø la frem - og redegjorde for, innstilling fra redaksjonskomiteen.   

 

Det var nå 89 delegater med stemmerett. 

 

Ordet hadde:  Kari Grønnestad, Steinar Sætre, Odd Inge Matre, Rønnaug Frøiland, Marte Mjøs 

Persen, Rasmus L. Rasmussen, Rasmus Haugen Sandvik, Svein Hindal 

 

Redaksjonskomiteen foreslår at følgende forslag vedtas: 

 
Forslag nr 9, 19, 29, 40, 41, 43, 53, 58 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 
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Redaksjonskomiteen foreslår at følgende forslag oversendes det nye styret: 

 
Forslag nr 51, 59 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

Redaksjonskomiteen foreslår at følgende forslag avvises: 

 
Forslag nr 2, 33, 39, 55, 56 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

Uttalelser 

 

1. Et grønnere Bergen 
Ivaretar forslag: 6, 8, 14, 15, 16, 20, 23, 29, 52 og 54 

 

Kollektivtrafikk 

For å bedre luftkvaliteten og redusere utslipp i Bergen må biltrafikken reduseres.  Som et ledd i 

dette bør det tilrettelegges for innfartsparkering. I tillegg må utbygging av gang og sykkelveier 

prioriteres. Dette er en forutsetning for at flere velger å reise kollektivt når de skal inn til sentrum. 

Arbeiderpartiet i Bergen forutsetter at innfartsparkering i Åsane prioriteres. En nødvendig effekt 

på sikt er at behovet for parkeringsplasser i sentrum reduseres og at areal frigjøres til mer 

miljøvennlig sentrumsutvikling. Samtidig som det legges til rette for et tilgjengelig 

kollektivsystem må kollektivtilbudet økes både med hensyn til kapasitet, frekvens og økt 

fremkommelighet. Nye rutetilbud inklusive utvidelse av servicelinjer skal vurderes. 

 

Utfordringene med dårlig luftkvalitet i Bergen kan ikke løses med kortsiktige tiltak. Selv om det 

er viktig at kommunen har gode verktøy for å få ned utslippene fra trafikken raskt, er det 

kombinasjonen av hensiktsmessige langsiktige tiltak som vil være utslagsgivende. Innføring av 

rushtidsavgift er ett nødvendig tiltak. Dette krever et utvidet kollektivtilbud.  Et annet tiltak som 

må vurderes er reduserte priser på buss og bybane på dager med forventet dårlig luftkvalitet. 

Dette vil redusere biltrafikken, samt gi flere en naturlig innfallsport til daglig bruk av 

kollektivtransport fremfor privatbil. 

 

Byutvikling 

Bergen er en by i utvikling. Byen og regionen opplever stor befolkningsvekst. Dette gir både 

muligheter og utfordringer. Det stiller krav til at kommunen legger til rette for en fremtidsrettet 

og miljøvennlig byutvikling. Arbeidet med den nye kommuneplanen blir sentralt i 

tilretteleggingen for dette. Arbeiderpartiet i Bergen skal være en garantist for at befolkningen skal 

ha muligheten være mest mulig delaktige gjennom hele prosessen, blant annet gjennom gode 

høringer og folkemøter. Når endelig plan er vedtatt skal Ap videre være en garantist for at planen 

som hovedregel følges, slik at innbyggere og utbyggere opplever planverket og kommunens 

tolkning av dette som mest mulig forutsigbart. 

 

Et sentralt ledd i utviklingen av en grønnere by er tilretteleggingen for mer komplette bydeler som 

reduserer transportbehovet. Ved å ha god tilgang på barnehager, skoler, arbeidsplasser, boliger, 

fritids- og kollektivtilbud i bydelene, vil behovet for persontransport reduseres. Viktige elementer 

på vegen mot komplette bydeler er å sørge for at sammenhengende gang- og sykkelveinett, 

tilstrekkelige grøntarealer og flytting av arealkrevende parkeringsplasser som et ledd i 

fortettingsstrategien. Skal man lykkes med fortettingsstrategi må man prioritere tett utbygging i 

tilknytning til kollektivknutepunktene og bygging i høyden der dette er hensiktsmessig. 

 

Samferdsel 

Miljøvennlig og fremtidsrettet samferdselsutvikling er en av Arbeiderpartiet i Bergens aller 

viktigste saker i årene fremover. En viktig forutsetning for å gjøre Bergen til en grønnere by er å 

sørge for er moderne innfartssystem, både på vei og bane, samt et effektivt og smidig 
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ringvegssystem. Som et ledd i dette må Vossebanen og E16 mellom Arna og Voss oppgraderes. 

Det bør i denne sammenheng ses på en løsning der veiløp og jernbane bygges mest mulig i 

kombinasjon/parallelt.  

 

Dagens E39-trasé gjennom Bergen sentrum er lite hensiktsmessig og fremtidsrettet, både når det 

kommer til trafikkavvikling og miljømessige hensyn. Derfor må en ny ringveg øst bygges så snart 

som mulig. Det vil da i første rekke være naturlig med en tunnelløsning fra Arna til Fjøsanger. 

Arbeiderpartiet i Bergen ser en parallell utbedring av veistrekningene Vågsbotn- Arna og en 

hensiktsmessig tilknytning til ringvei vest i direkte sammenheng med dette. 

 

Kari Grønnestad foreslo: 

Opprettholdingsforslag, linje 47, prioriteres høyt. En nødvendig…. 

 

Liv Smith foreslo: 

Linje 50-51, endre linjer til: 

«Nye rutetilbud inklusive utvidelse av servicelinjer skal vurderes» endres til «Nye rutetilbud skal 

vurderes. Vi har et mål om å utvide servicelinje i områder med særlig høy andel eldre» 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt med endringsforslag fra Kari Grønnestad og 

Liv Smith. 

 

 

2. Kunnskapssamfunnet 
Ivaretar forslag: 5, 34, 37, 57 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil gjøre bergensskolen til en bedre skole, fundert på en inkluderende, 

trygg og god offentlig fellesskole. Skolen skal være et sted hvor alle blir sett, får tett faglig og 

sosial oppfølging og får utnyttet sitt potensial for læring og mestring. Høy kvalitet på tilbudet skal 

gi alle elever et best mulig grunnlag for å skape seg den fremtiden de ønsker.  

 

Fellesskolen 

Fellesskolen skal være en arena som tilbyr gode og tilpassede læringsmuligheter til alle. De som 

har utfordringer må få den oppfølgingen de har behov for, men det er på samme tid viktig at de 

aller flinkeste får gode muligheter til å videreutvikle seg. Arbeiderpartiet i Bergen mener derfor at 

det må utvikles ordninger i skolen der faglig sterke elever får tilbud om å ta enkelte fag på et 

høyere nivå. Eksempelvis kan elever i grunnskolen tilbys å ta fag på videregående skole gjennom 

hospitering. 

 

Fellesskolen skal være for alle, uansett bakgrunn og skoleresultater. En overordnet hovedoppgave 

for skolen må være at alle elever skal motiveres og utvikles til å nå sitt fulle potensial. Nivådeling 

i skolen er ikke veien å gå for å nå dette målet, men det er nødvendig å legge opp til tilpasset 

undervisning, enten behovet til eleven er ekstra hjelp eller flere utfordringer. 

 

Som en del av kvalitetsarbeidet i grunnskolen har nasjonale prøver med vekt på grunnleggende 

ferdigheter i lesing, matematikk og engelsk vært gjennomført i vel ti år. Arbeiderpartiet i Bergen 

mener nasjonale prøver kan være et nyttig verktøy for å kartlegge den enkelte elevs 

utviklingsmuligheter og danne grunnlag for et bedre samarbeid med hjemmet. Arbeiderpartiet i 

Bergen mener imidlertid at denne ordningen har betydelige utfordringer knyttet til blant annet 

rangeringer av skoler. Vi er bekymret for at strategiske tilpasninger hos den enkelte skole for å 

oppnå høyere prøveresultat kan gå på akkord med kvaliteten på undervisningen til elevene. 

 

Lærerutdanningen 

Tilgangen på lærere avhenger av at det tilbys en solid lærerutdanning som gjør det attraktivt for 

unge å velge læreryrket. Allmennlærerutdanningen (AU) er en profesjonsutdanning og 

yrkesutdanning som tar fire år. Nå legges det opp til at lærerstudiet skal få høyere inntakskrav og 

bli til en obligatorisk 5-årig masterutdanning. Å skrive en forskningsbasert oppgave kan være 

riktig for noen, men det er ikke det norsk skole først og fremst trenger. Den trenger studenter som 

har intensiv praksis og profesjonell veiledning i lærerrollen. 
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Arbeiderpartiet i Bergen mener konsekvensen av å omgjøre lærerutdanningen til et masterstudie 

kunne føre til at betydelig færre lærere utdannes, noe som i sin tur vil føre til at skolen blir nødt til 

å øke andelen av ufaglærte for å få bemanningen til å gå opp. Arbeiderpartiet i Bergen mener 

derfor det er en bedre løsning å øke intensiteten og kvaliteten i dagens fireårige 

allmennlærerutdanning, snarere enn at hele utdanningen gjøres femårig. 

 

Ved siden av foresatte spiller lærerne en hovedrolle i å forme og utvikle morgendagens 

samfunnsborgere. Det er derfor avgjørende at lærerne vises tillit av samfunnet. Lærerne skal få 

mest mulig tid til sine primære arbeidsoppgaver, og de administrative oppgavene må reduseres. 

 

Lærlingplasser og rådgivning 

I årene fremover vil det være behov for et betydelig antall fagarbeidere. Samfunnet har ikke råd 

til å miste dyktige arbeidstakere på grunn av frafall og feilutdanning. Der er ingen god situasjon 

for en ungdom å skulle ta fatt på voksenlivet uten utdanning. Det er derfor viktig at 

rådgivningstjenesten i ungdomsskolen og videregående skole styrkes betydelig. På denne måten 

kan man tidlig legge et godt grunnlag for å redusere frafall i den videregående skolen. Selv om 

det er viktig at hver og en elev oppfordres til å velge utdanning etter eget ønske og overbevisning, 

skal arbeidslivets nåværende og fremtidige behov tillegges stor vekt i rådgivningen. Et helt 

sentralt ledd i å redusere frafall og feilutdanning er en tilstrekkelig tilgang på lærlingplasser. 

Næringslivet og det offentlige skal ha et felles samfunnsansvar for å sikre et tilbud om 

lærlingplass til alle. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen skal jobbe aktivt for en kunnskapspolitikk som ivaretar et mangfoldig og 

inkluderende samfunn. Dette medfører at fagområder der direkte nytteverdi for næringsliv ikke 

nødvendigvis er konkret tallmessig målbart, må sikres gode rammevilkår for utvikling. Dette 

gjelder for eksempel humaniora-, samfunns-, kunst- og kulturfag. 

 

Rasmus Haugen Sandvik foreslo: 

Delt votering linje 132-133: 

«Å skrive en forskningsbasert oppgave kan være riktig for noen» 

 

Steinar Sætre foreslo: 

Linje 119-126 i redaksjonskomiteens forslag strykes. 

 

Britt Viola Davidsen foreslo: 

Linje 38, legg til: «gjennomgående 5 årig» masterstudie. 

Linje 141 «fireårig» stykes og lije 141-142 «snarere enn at hele utdanningen gjøres femårig» 

stykes. 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt med forslaget til Rasmus Haugen Sandvik.  

Forslag fra Steinar Sætre og Britt Viola Davidsen falt. 

 

 

3. Et arbeidsliv for alle 
Ivaretarforslag:22,36,44,47,49 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil kjempe for verdighet, sikkerhet, frihet og anstendighet i arbeidslivet. 

Vi er for fritid, forutsigbarhet og trygghet i hverdagen og familielivet.  Vi vil at dagens regler om 

midlertidig ansettelse skal gjelde i alle kommuner der Arbeiderpartiet får arbeidsgiveransvar. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen er dypt bekymret for fremtiden til norsk arbeidsliv. Regjeringens forslag 

til endringer i Arbeidsmiljøloven vil medføre at rettigheter som arbeidstakerne har kjempet frem 

gjennom tiår skal fjernes med et pennestrøk.  

 

Faste ansettelser skal ikke lenger være malen i det norske arbeidslivet. Regjeringen vil  

 

- åpne opp for mer bruk av midlertidige ansettelser 

-  åpne opp for mer for bruk av innleie av arbeidere 

-  øke grensen for bruk av overtid.  
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I tillegg vil de fjerne søndagen som fridag for de fleste. De ønsker også å åpne opp for mer bruk 

av alternative turnuser. Regjeringen kaller dette å innføre mer fleksibilitet i arbeidslivet. 

Arbeiderpartiet i Bergen mener det er å sette norsk arbeidsliv flere tiår tilbake i tid.  

 

Den norske modellen bygger på et sterkt trepartssamarbeid i det organiserte arbeidslivet. 

Regjeringens forslag vil svekke arbeidstakernes rettigheter og gjeninnføre løsarbeidersamfunnet. 

Vi vil få et samfunn der styrkeforholdet mellom arbeidstaker og arbeidsgiver blir enda mer 

ujevnt, et samfunn der arbeidstakerne står med «lua i handa» og er prisgitt den enkelte 

arbeidsgiver. Dette er et gigantisk eksperiment med arbeidstakernes trygghet og frihet. Det er 

bred enighet i Norge om at adgangen til midlertidige ansettelser skal være begrenset.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at Regjeringens forslag til endringer vil føre til en svekkelse av 

lovens intensjon og bidra til en brutalisering og en uforutsigbarhet i arbeidslivet ingen er tjent 

med. Dagens Arbeidsmiljølov ivaretar ansatte sine rettigheter og er et grunnleggende vern i 

arbeidslivet. Samtidig er loven fleksibel og åpner for unntak der det er behov for det, i et 

samarbeid mellom arbeidsgivere og tillitsvalgte. Arbeiderpartiet i Bergen vil derfor ikke ha 

endringer i Arbeidsmiljøloven slik det legges opp til av Regjeringen.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen er imot Regjeringens forslag om full frihet til søndagsåpne butikker.  Det 

er et lite familievennlig forslag, som ikke tar hensyn til de ansatte og deres behov, eller butikkene 

og deres ønsker.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at det ikke finnes ett eneste vektig samfunnsøkonomisk, 

miljømessig eller trivselsmessig saklig argument for søndagsåpne butikker. Snarere tvert imot – 

fullt frislipp av søndagsåpne butikker vil føre til konkurser i varehandelen, og dermed et mer 

ustabilt arbeidsliv for alle som har sitt arbeid i varehandelen.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil derfor jobbe for et samfunn der vi fortsatt kan ha en dag i uken hvor 

flest mulig får tid til familie og rekreasjon. Full liberalisering av varehandelen er ingen god 

arbeidsgiverpolitikk, og det er heller ikke god samfunnspolitikk. Vi mener flere midlertidige 

ansettelser vil ødelegge den grunnleggende tryggheten som ligger i det å ha fast jobb. Særlig 

ungdommen vil bli fratatt mulighet for fast jobb og dermed også mulighet for banklån og til å 

etablere seg.  

 

Regjeringen foreslår også å fjerne fagforeningenes rett til kollektiv søksmålsrett. Man vil dermed 

ta fra fagbevegelsen retten til å reise sak mot arbeidsgivere ved mistanke om ulovlig innleid 

arbeidskraft. Forslaget fra regjeringen vil tjene virksomhetene i det uorganiserte arbeidsliv ved at 

de kan konkurrere på dårligere arbeidsvilkår. Arbeiderpartiet i Bergen vil støtte at fagbevegelsen 

fortsatt skal ha søksmålsrett, slik at man effektivt kan bekjempe forsøk på svart arbeid og sosial 

dumping.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at når nå regjeringen gjennom lovs form vil endre spillereglene i 

arbeidslivet så påvirker det trepartssamarbeidet i negativ retning. En samlet fagbevegelse går 

derfor imot regjeringens forslag om endringer i Arbeidsmiljøloven. Arbeiderpartiet i Bergen 

forstår og støtter denne motstanden.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil gå inn for at dagens regler om midlertidig ansettelse skal gjelde i alle 

kommuner der Arbeiderpartiets folkevalgte får arbeidsgiveransvar. 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

4. En trygg og inkluderende eldreomsorg 
Ivaretar forslag: 48, 50 og 54 

 

For Arbeiderpartiet i Bergen er det viktig at eldre mennesker blir hørt og inkludert. Vi vil at den 

eldre delen av befolkningen skal bli behandlet som den ressursen de utgjør og gis mulighet til å 

påvirke sin egen hverdag. Alle skal ha mulighet til å ha en god og aktiv alderdom, med verdighet, 
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valgmuligheter og privatliv. Vi vil at Bergen kommune skal være en lyttende kommune som 

evner å levere tjenester av høy kvalitet. For å få til dette må det tas hensyn til brukerne, deres 

pårørende og de ansatte i større grad enn hva som gjøres i dag. 

 

Mening i hverdagen 

Et tilfredsstillende aktivitetstilbud er viktig for alle byens innbyggere. Ved Bergen kommune sine 

omsorgsinstitusjoner mener Arbeiderpartiet i Bergen at alle beboere skal få tilbud om 

meningsfulle kulturopplevelser. Vi vil gjerne ta initiativ til et samarbeid mellom kulturaktører for 

å få til streaming av konserter og andre arrangementer til sykehjem, OmsorgPluss og andre 

botilbud. For at sykehjemsbeboere skal ha anledning til å lese nettaviser, delta i samfunnsdebatten 

og holde kontakt med familie over Facebook og andre kommunikasjonskanaler må alle sykehjem 

få trådløst internett. Arbeiderpartiet vil at omsorgsinstitusjoner skal være et sted hvor den enkelte 

beboer trives og føler at livet er meningsfylt - derfor mener vi kultur og aktivitet bør være en 

naturlig del av hverdagen. For mange eldre som ikke bor på institusjon er dagsentrene viktige 

møteplass. Vi vet at det å tilbringe tid med andre mennesker virker forebyggende på demens og 

ensomhet. Derfor ønsker vi en frivillig fadderordning mellom skoler/barnehager og sykehjem i 

byen vår.  

 

Vikarbyrå og konkurranseutsetting 

Arbeiderpartiet i Bergen sier nei til bruk av eksterne vikarbyrå i eldreomsorgen. Gjennom å 

opprette en kommunal vikarpool etter modell fra Helse Bergen, vil vi både sikre deltidsansatte 

faste heltidsstillinger, samt trygge lønns- og arbeidsvilkår. Videre mener vi dette også vil gi bedre 

kvalitet på tjenestene. Det offentlige, de frivillige og de ideelle organisasjonene er de som bør 

tilby fremtidens omsorgstjenester. Arbeiderpartiet i Bergen er negative til utstrakt bruk av 

konkurranseutsetting i kommunehelsetjenesten og er redd for at mål om profitt vil kunne trumfe 

mål om bedre kvalitet og gode arbeidsforhold i eldreomsorgen. 

 

Arbeidsforhold 

De ansatte på sykehjem og andre aldersinstitusjoner i Bergen kommune er ofte beboernes 

nærmeste omsorgspersoner. Anstendige arbeidsforhold, rett til heltidsstillinger og mer tid til å 

utføre arbeidsoppgavene er elementer Arbeiderpartiet i Bergen mener er avgjørende for å sikre et 

godt omsorgstilbud og trygge arbeidsplasser. Arbeiderpartiet er positivt til forsøk med alternative 

turnusordninger i helsesektoren, der det er hensiktsmessig for brukerne. Det må skje i samarbeid 

med arbeidstakerorganisasjonene og uten at lange turnuser får utgjøre en sikkerhetsrisiko for 

verken ansatte eller brukere. 

 

De pårørende 

Når eldre familiemedlemmer får behov for omsorgstjenester kan det være vanskelig for de 

pårørende å få oversikt over de ulike tjenestene. Det kan være overveldende å se nær familie eller 

gode venner bli syke og pleietrengende. Arbeiderpartiet i Bergen mener kommunen må ivareta de 

pårørende bedre enn det som gjøres i dag. Derfor ønsker vi at det opprettes en rådgivningstjeneste 

som kan veilede både pårørende og brukeren om dagtilbud, privatøkonomi og rettigheter knyttet 

til hjemmetjenester, avlastningstilbud, sykehjemsplass og det som ellers måtte være uklart. 

 

Marte Mjøs Persen foreslo: 

Linje 267 endres til:  «Arbeiderpartiet i Bergen vil ha en betydelig reduksjon i bruk av eksterne 

vikarbyrå i eldreomsorgen…. 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt med endringsforslag fra Marte M. Persen. 

 

 

Enkeltforslag  

 

2. Helårlig innsatsstyrke-tillegg 
Heimevernets innsatsstyrke er Norges spydspiss dersom det skulle oppstå krisesituasjoner i 

lokalområdet og man skulle trenge kompetent militært personell på kort varsel. Innsatsstyrken 

teller i dag 3000 soldater over hele Norge, og er en del av Heimevernets totale styrke-enhet som 

teller 45 000. Innsatsstyrken har en egen avdeling tilknyttet Bergensområdet, kalt HV-09 «Bjørn 

West». Styrken består av militært personell med langt høyere kompetanse enn det som er typisk i 
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heimevernet, og disse stiller i høy grad opp frivillig. Innsatsstyrken består typisk av borgere med 

fast jobb, og familie å forsørge. For innsatsen får soldatene et tillegg på omlag 1000 kr per dag, en 

beskjeden sum gitt at man er på jobb hele døgnet når man er inne, og tar risiko av ulik art. 

Soldatene får likevel bare betalt 180 kr daglig de første seks dagene hvert år, ettersom dette er 

regnet som ordinær verneplikt. 

 

Forsvaret trenger at personellet er motivert nok til å være med i innsatsstyrken i lang tid og at 

man ikke skal føle seg straffet de dagene man er inne. Vi mener derfor at innsatsstyrken bør få 

utbetalt innsatsstyrke-tillegg også for de første 6 dagene hvert år. 

 

Vi ønsker: 

• At soldater som er tatt opp til Heimevernets innsatsstyrke mottar ordinært 

innsatsstyrke-tillegg også for de første 6 dagene hvert år. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Avvises 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

5. Femårig lærerutdanning løser ingen problemer 
I høst har mye blitt sagt om femårig lærerutdanning, men langt viktigere er det at vi har for få 

utdannede lærere i skolen, som lurer oss til å tro at vi også har for dårlige lærere. Dette skjer 

gjennom to mekanismer; utdannede lærere som overarbeides får ikke gjort en fullgod jobb, og 

ufaglærte lærere kan trekke ned inntrykket av de utdannede lærerne. 

Nå skal det bli økte karakterkrav for å komme inn på lærerstudiet, og studiet skal bli lengre. 

Intuitivt vil dette gi færre utdannede lærere, som vil tvinge skolene til å ansette flere ufaglærte, og 

det generelle publikum vil sannsynligvis oppleve at «lærerne» blir enda dårligere. Det er spesielt 

at det foreslås femårig lærerutdanning når vi kan lese i Studiebarometeret for 2014 at 

grunnskolelærerstudenter melder inn å bruke gjennomsnittlig 25,2 timer på studier i uken, mens 

ingeniører bruker 33,1 time i uken. Sivilingeniører, medisinere osv. bruker enda mer. Løsningen 

må være å øke intensiteten og kravene i dagens lærerutdanning, ikke å ha et år ekstra med 

sosialsemiotikk og diskursanalyse. 

Målet med endringene ser ut til å variere, fra håp om økt faglig kvalitet til økt lønn, status og 

rekruttering. Samfunnet har ikke råd til å øke lønnen til de største yrkesgruppene betydelig. Etter 

alt å dømme vil endringen medføre noe høyere lønn til de nye «superlærerne», på bekostning av 

dagens lektorer og adjunkter. Ideen om at status går opp som følge av utdanningslengde er en 

utopi. Ingeniørene har høy status og treårig utdanning. Vi har også doktorander i 

litteraturvitenskap uten at det påvirker status i særlig 

grad. Status følger i noen grad av lønn, men også av tre kritiske faktorer; makt, risiko og 

samfunnets opplevelse av vanskelighetsgrad i arbeidet. 

Det er nærliggende å tro at lærerne effektivt vil oppnå høyere status ved å fokusere på økt makt, i 

form av selvråderett. Selvråderetten har gått jevnt og trutt nedover fra tiden da læreren var 

eneveldig i sin gjerning, og at den falt derfra var et opplagt gode. Nå har derimot pendelen svinget 

for langt i motsatt retning, og rettighetssamfunnet har blitt en hemsko. Lærere på barne- og 

ungdomstrinnet bør ikke påkreves å dokumentere bakgrunnen for karaktersetting eller mindre 

disiplinære tiltak. Vi må ha tillit til lærere, og ikke kreve at de skal ha skriftlig ryggdekning for 

alle mulige beslutninger. Ved å gi læreren autoritet og tillitt med loven i hånd vil økt status følge, 

men da må samfunnet også tåle at enkelte uregelmessigheter kommer som en bivirkning. 

Det er også slik at vi lettere husker de dårlige lærerne enn de gode. Det skal et fåtall dårlige 

lærere til for å gi hele lærerstanden et uheldig rykte. De gode, og middelmådige lærerne burde 

derfor være opptatt av å rydde i rekkene, med økt status som følge. 

Men status er ikke alt. Det er også interessant at så mange lærerstudenter begynner å jobbe med 

alt mulig annet enn lærergjerningen. En av fire utdannede lærere jobber som noe annet enn lærer. 

I 2013 utgjorde denne fjerdedelen 38 000 lærere, og vi manglet da om lag 15 000 lærere i Norge. 

Det er et sentralt poeng å få disse inn i jobben de er utdannet til. En undersøkelse fra 2010 viste at 

denne gruppen ønsket mindre klasser, mer tid til den enkelte elev, mer lønn, mer ressurser til 

undervisningsmateriell, bedre skoleledelse og bedre muligheter for faglig utvikling. Ønsket var 

altså så å si alt annet enn pålagt mastergrad. 
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Til slutt må vi huske at lærerproblemene har en klar geografisk profil, og det er særlig distriktet 

som opplever lærermangel. Den mest nærliggende måten å bøte på det ville vært å ha sterkere 

innslag av geografiske lønnsforskjeller, slik at man fikk økt lønn der færrest vil jobbe. Vi har for 

få utdannede lærere, og det er viktigere med nok utdannede lærere på rett sted enn at de som først 

blir lærere er marginalt dyktigere gjennom enda ett års studium. Utbyttet per krone investert er 

klart større for samfunnet i førstnevnte tilfelle. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener: 

 at læreryrket ikke skal kreve 5-årig utdanning. 

 at intensiteten i dagens lærerutdanning økes. 

 at det i større grad åpnes for geografiske lønnsforskjeller blant lærere. 

 at lærere får bredere juridiske fullmakter, slik at rapporteringsbehovet går ned. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 2. Kunnskapssamfunnet 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

6. Utleie av bysykler og el-sykler i Bergen sentrum 
Sykkel er miljøvennlige tiltak hvor en legger til rette for at folk lan låne/leie sykler til bruk i 

sentrum. Der opprettes sykkel parkeringer rundt om i sentrum ved gatetun og lekeplasser, 

tilknyttet butikker, sentre, buss stasjon og togstasjon. Antallet bør tilpasses etterspørselen og 

tilknyttes parkeringshus og større parkeringsplasser, slik at syklene benyttes fremfor bil. Å tilføre 

syklene barnesete betyr familievennlighet. Man må ta høyde for at også sykkelfelt opprettes i 

sentrum slik at sykkelen kommer tryggere fram. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes bystyregruppen 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

7. Bedre samarbeid mellom nabokommunene og Bergen kommune for 

vanskeligstilte i boligkø 
Bergen kommune trenger flere boliger til vanskeligstilte og hjemløse. Alt for mange står i en lang 

kø og alt for mange bor på hospitser som betyr alt for ofte en forringelse av livskvaliteten. Flere 

nabokommuner sliter også med sosiale boliger til vanskeligstilte, derfor bør kommunene 

samarbeide ved å finne arealer til å bygge langt flere boliger slik at Bergen kommune kan tildele 

boliger eks på Straume og Fjell kan tildele boliger i Bergen vest. 

Poenget med dette tiltaket er at den enkelte som søker å flytte mellom nabokommunene skal få 

prioritet til det, så lenge de kan vise til aktivitet for å få jobb, studere eller starte med 

arbeidstrening. Dette må utføres mellom kommunene og NAV. Det er vanskelig med fri flyt 

mellom kommunene av vanskeligstilte, da køene er lange og tilbudet for kommunal bolig ikke er 

god nok. Samarbeid mellom kommunene vil kunne øke tilgangen til arealer, samt at kommunene 

kan dele på utgiftene til å bygge, de vanskeligstilte får større muligheter å få seg bolig, få et mer 

aktivt liv og kunne flytte til en annen kommune om de finner bedre levevilkår der. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Oversendes det nye styret i Arbeiderpartiet i Bergen 

 

Rønnaug Frøiland foreslo:  Forslaget avvises. 

 

Vedtak:  Forslag fra Rønnaug Frøiland vedtatt. 

 

 

 

8. Forslag: Tilrettelegge for gratis parkering utenfor sentrum 
Det må legges til rette for langt flere parkeringsplasser i utkanten av sentrum, hvor bilister kan 

parkere gratis og benytte seg av kollektivtrafikk inn til sentrumskjernen. Hvis man åpner opp for 

at folk kan parkere i nærheten av bybane og/eller annen offentlig transport, trenger man ikke 
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lenger å kjøre inn til sentrum. I tillegg til at mindre kjøring i sentrum vil ha positiv effekt på 

luftkvaliteten, vil det også medføre andre positive ringvirkninger. Blant annet; 

 

 vil det for de som bor i utkantstrøk, bli både rimeligere og enklere å dra inn til byen. 

 vil kanskje flere dra inn til sentrum for å handle, og ikke bare dra til de store kjøpesentrene.  

 Handelsstanden i sentrum lider av mangelen på kunder. Derfor ser vi også at mange av de små 

nisjebutikkene ikke klarer seg, noe som er veldig synd i en by som Bergen. 

 vil det også lette på parkeringsproblemene i sentrum, og flere gater kan bli rustet opp og stengt 

for trafikk/parkering. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 1. Et grønnere Bergen 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

14. Gratis kollektivtransport på dager med høy luftforurensing 
Det er ikke de kortsiktige krisetiltakene som på sikt løser utfordringen med luftforurensing i 

Bergen. Det finnes ulike tiltak som kan settes inn i det luftforurensingen er så høy at akutte tiltak 

må iverksettes. Arbeiderparti i Bergen ønsker at gratis kollektivtransport skal være et av disse 

akutte tiltakene. Ved å la passasjerer reise gratis de dagene hvor luftforurensingen er farlig høy vil 

flere kunne sette igjen bilen, og belønnes gjennom gratis transport. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 1. Et grønnere Bergen 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

15. Kommunearealdelsplan 
Bergen er en by i utvikling og med befolkningsøkning. Den nye kommunearealdelplanen vil ta 

opp i seg tema om fortetting og bygging av høyhus. Arbeiderpartiet i Bergen vil være en garantist 

for gode høringer og ta initiativ til folkemøter og for å få innspill til en best mulig plan. Når plan 

er vedtatt skal Arbeiderpartiets politikere følge planen i framtidige plansaker og vise 

forutsigbarhet mht å følge planen. 

 

Bakgrunn: Kommunearealdelplanen er kommunens overordnede strategiske styringsdokument og 

inneholder mål og retningsvalg for kommunens utvikling. Da vi er i en periode hvor man ser på 

både fortetting av eksisterende bebyggelse og områder hvor man kan bygge høyhus vil det være 

viktig at Arbeiderpartiet er garantisten for at alle parter blir hørt før den blir vedtatt. Vedtatte plan 

skal gi forutsigbarhet for alle parter om hva man kan forvente skje/ søke om i de forskjellige 

bydeler. Arbeiderpartiets politikere skal ikke la seg kunne påvirke av sterke utbyggeres ønsker 

om å fravike denne uten at det har fått en grundig behandling. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 1. Et grønnere Bergen 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

16. Bedre busstilbud i Fana og Ytrebygda 
Arbeiderpartiet i Bergen mener det er et mål at buss og bane skal oppfattes som et reelt alternativ 

til å kjøre egen bil. Dessuten disponerer ikke alle egen bil, og deres frihet til å komme seg til og 

fra jobb, skole, butikk og fritidsaktiviteter er avhengig av et godt kollektivtilbud. At flere reiser 

kollektivt er dessuten positivt både for byluften og klimaet. 

Arbeiderparti i Bergen mener flere av matebussene som kjører til og fra kollektivterminalene på 

Nesttun, Lagunen, Dolvik og Birkelandskrysset ikke har et godt nok rutetilbud, særlig kvelder og 

helger. Eksempelvis står både Totland, Dyngeland, Skiparvik, Bontveit, Hausdal, Grimseid, 

Hordnes, Grimstad, Espeland og Flesland uten et busstilbud søndagene. Mange av stedene har 

ikke engang busser om lørdagene, eller et svært begrenset tilbud. Dette gjenspeiler selvsagt at de 
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nevnte stedene ikke er like folkerike som øvrige områder i bydelene, men vi mener likevel at det 

en del av disse områdene finnes grunnlag for et bedre kollektivtilbud kvelder og helger. 

Traséopplegget bør gjennomgås med sikte på effektivisering der det er mulig og hensiktsmessig 

ut fra passasjertall, men en må samtidig vurdere om enkelte ruter derimot kan legges om eller 

splittes opp for å gjøre reisetiden kortere og øke attraktiviteten. Arbeiderparti i Bergen mener 

blant annet at en bør kjøre flere turer til og fra den nye snuplassen ved Bjøllebotn. 

 

Arbeiderparti i Bergen mener at: 

 

 Skyss bør tilby et bedre kollektivtilbud i Fana og Ytrebygda kvelder og helger, og at det bør 

opprettes søndagsruter til flere av områdene som pr. i dag ikke har et busstilbud om 

søndagene 

 Det må tenkes nytt rundt traséopplegg både for å utnytte kapasiteten bedre der det er mulig, 

men samtidig unngå unødvendig lange omveier langs ruter der det bor tilstrekkelig mange 

mennesker 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 1. Et grønnere Bergen 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

19. Behovet for varig tilrettelagte arbeidsplasser (VTA) 
Bakgrunn:  Tilbudet til psykisk utviklingshemmede i Bergen kommune er blitt enda vanskeligere 

etter at flere VTA-plasser er tatt ut av NAV. Mange psykisk utviklingshemmede opplever at de 

må stå på venteliste i langt tid før de får tilbud om arbeid. Også for denne gruppen føles det 

meningsløst å ikke få delta i aktiviteter som ellers foregår i samfunnet. 

 

Forslag til vedtak 

• Arbeiderpartiet mener at det er behov for at NAV tildeles flere og tilstrekkelig mange varig 

tilrettelagte arbeidsplasser for samfunnets svakeste. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Kulepunkt vedtas og oversendt bystyregruppen og 

stortingsgruppen « • Arbeiderpartiet mener at det er behov for at NAV tildeles flere og 

tilstrekkelig mange varig tilrettelagte arbeidsplasser for samfunnets svakeste.»  

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

20. Innfartsparkering 
Utvidelse av innfartsparkeringen i Åsane må prioriteres høyt. Siden videreføringen av 

utbyggingen av bybanen til Åsane utsettes, så utsettes både innfartsparkering og sykkelveier i 

bydelen. Allerede i dag er kapasiteten på innfartsparkeringen sprengt. Åsane Arbeiderparti ber om 

at utbygging av innfartsparkeringen ved Åsane Terminal og gjerne andre innfartsparkeringer i 

Åsane får høyesteprioritet og at en snarest kommer i gang med en økning og en forbedring i det 

kollektive busstilbudet fra og til Åsane. Vi ønsker flere busser i rushtiden, flere direktebusser til 

sentrum og flere direkte bussruter mellom bydelene. 

 

Begrunnelse:  Bakgrunnen for forslaget er at Åsane er en bydel hvor mange mennesker bor, men 

med få arbeidsplasser. Det betyr at det er en utstrakt pendling fra Åsane, ikke bare til sentrum, 

men også til andre bydeler i Bergen. 

Situasjonen i dag er slik at kommer du etter kl.07:30 er det vanskelig for kollektiv brukere å få 

plass på innfartsparkeringen på Åsane Terminal. Arbeiderpartiet ønsker at flest mulig skal reise 

miljøvennlig og for at barnefamilier skal kunne bruke kollektivtransport må de ha mulighet til å 

parkere på innfartsparkeringen. I dag åpner de fleste barnehager kl. 07:30 og dersom småbarns 

foreldre skal reise kollektivt må de ha mulighet for å parkere på Åsane terminalen etter kl. halv 

åtte om morgenen. Det er også en politisk målsetting å innføre rushtidsavgift. En forutsetning for 

å innføre dette må være et bedre busstilbud, flere busser, mer samordnende linjer, direkte 

busslinjer mellom bydelene og bedre korrespondanse mellom de lokale bussene i Åsane og 

gjennomgangslinjer. 
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Slik situasjonen er i dag er bussene for fulle, vi må stå på bussen fra Åsane til sentrum, det samme 

gjelder fra sentrum til Åsane. For å oppnå ønsket om at flere skal reise kollektivt trenger vi gode 

og overbyggede sykkelparkeringer, økt kapasitet på innfartsparkeringer, flere busser og økt 

frekvens.  

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 1. Et grønnere Bergen 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

22. Nei til de foreslåtte endringene i Arbeidsmiljøloven 
Arbeiderpartiet i Bergen er dypt bekymret for fremtiden til norsk arbeidsliv, dersom de foreslåtte 

endringene i Arbeidsmiljøloven blir vedtatt. Rettigheter som arbeidstakerne har kjempet frem 

gjennom tiår skal fjernes med et pennestrøk. Faste ansettelser skal ikke lenger være malen i det 

norske arbeidslivet. De vil øke mulighetene for bruk av midlertidige ansettelser, de vil øke 

mulighetene for bruk av innleie og de vil øke grensen for bruk av overtid. I tillegg vil de fjerne 

søndagen som fridag for de fleste. De ønsker også å åpne opp for mer bruk av alternative 

turnuser. Regjeringen kaller dette mer fleksibilitet i arbeidslivet. Arbeiderpartiet i Bergen mener 

det er å sette norsk arbeidsliv flere tiår tilbake. Vi mener Regjeringens forslag vil svekke 

arbeidstakernes rettigheter og gjeninnføre løsarbeidersamfunnet. Et samfunn der styrkeforholdet 

mellom arbeidstaker og arbeidsgiver er ujevnt, et samfunn der arbeidstakerne står med lua i handa 

og er prisgitt den enkelte arbeidsgiver. 

Arbeidsmiljøloven er en vernelov. Et av hovedformålene med arbeidstids-bestemmelsene er å 

sikre at arbeidstakerne har en arbeidstid som ikke påfører dem og deres familie helsemessige og 

sosiale belastninger. Etter Arbeidsmiljøloven § 10-2 første ledd gjelde et overordnet krav om at 

arbeidstidsordninger skal være slik at arbeidstakerne ikke utsettes for uheldige fysiske eller 

psykiske belastninger og slik at det er mulig å ivareta sikkerhetshensyn. Arbeiderpartiet i Bergen 

mener at Regjeringens forslag til endringer vil føre til en svekkelse av lovens intensjon og bidra 

til en brutalisering og en uforutsigbarhet i arbeidslivet ingen er tjent med. Dagenes 

Arbeidsmiljølov ivaretar arbeidstakernes rettigheter og grunnleggende vern i arbeidslivet. 

Samtidig er den fleksibel og åpner for unntak der det er behov for det, i samarbeid med 

arbeidsgiver og de tillitsvalgte. Arbeiderpartiet i Bergen ønsker ingen endring i 

Arbeidsmiljøloven slik det legges opp til av Regjeringen. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 3. Et arbeidsliv for alle 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

23. E16 Arna-Voss og Vossebanen 
Arbeiderpartiet ønsker å forsere arbeidet med opprusting av Vossebanen og E16 mellom Arna og 

Voss. Med de store utfordringene vi ser på dette veistrekket, både når det gjelder trafikksikkerhet 

og logistikk, mener Arbeiderpartiet at denne opprustingen må være svært høyt prioritert i vår 

region i årene som kommer. Arbeiderpartiet mener at alternativ F5 i konsekvensutredningen, hvor 

en bygger nytt veiløp og jernbane i kombinasjon, er det en må gå inn for. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 1. Et grønnere Bergen 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

24. E39 Ut av Bergen Sentrum 
E39, som går fra sør til nord gjennom Bergen Kommune, er en svært viktig veiforbindelse for 

regionen. At denne veistrekningen i dag går delvis gjennom sentrale deler av Bergen by, skaper 

store utfordringer både med tanke på logistikk og ikke minst de miljøutfordringene som er knyttet 

til denne løsningen. 

Den bærekraftige og fremtidsrettede løsningen ligger i at en bygger ringvei øst, så snart som 

mulig. Arbeiderpartiet vil derfor forsere arbeidet med gjennomføring av tiltaket. 



- 43 - 

For å ikke bare flytte problemet fra et sted til et annet i kommunen, må en slik ringvei bygges 

med tunnel fra viadukten ved Arnanipa til Fjøsanger. Dette gir den beste fordelingen av trafikken 

fra øst og nord som skal sør og vest via nytt veisystem Bergen Os og ved tilknytning til Ringvei 

Vest.5 Dette fordrer også en snarlig gjennomføring av nytt veisystem fra Vågsbotn til Indre Arna. 

Arbeiderpartiet vil at veien fra Vågsbotn til Arna skal bygges på en måte som gir minst mulig 

miljøbelastning for Blindheimsdalen/Gaupås. 

Veien fra Orfallet til Indre Arna må i stor grad legges i tunnel bak eksisterende tunneler ved Ytre 

Arna. Dagens veisystem gjøres om til en del av lokalvei mellom Orfallet og Festtangen. 

For Arbeiderpartiet er det viktig at en fremtidig ringvei øst ikke blir lagt gjennom Fyllingsdalen 

for tilknytning til ringvei vest. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 1. Et grønnere Bergen 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

29. Kontroll over internasjonal våpenhandel 
Streng kontroll over internasjonal våpenhandel er en av de viktigste forutsetningene vi har for å 

bevare fred og sikkerhet på jorden. I 2009 produserte Norge våpen til en verdi av hele 4,8 

milliarder kroner som deretter ble eksportert til over 50 land rundt om i verden. Hvert femte av 

disse landene er udemokratiske regimer, noe AUF ikke kan stå inne for. Bergen AUF ønsker 

derfor å satse på en mer ansvarlig våpenpolitikk hvor vi som våpenproduserende land har større 

ansvar for å merke våpen og ammunisjon. På denne måten kan vi unngå at våpen vi produserer 

ender opp hos udemokratiske regimer. 

 

Bergen AUF ønsker: 

 at Norge innfører en sluttbrukererklæring for salg av norske våpen. 

 at sluttbrukererklæringen også skal gjelde kjøp og salg av våpen innenfor NATOallierte. 

 at alle våpen som eksporteres fra Norge må merkes med produsent, førstekjøper og 

produksjonsparti. 

 at regelverket strammes slik at eksportforbudet også gjelder land som bryter folkeretten ved 

å gå i krig uten FN-mandat. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes stortingsgruppen og årsmøtet i HAP 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

33. Klimaavgift på kjøtt 
Vi går inn i det mest skjebnesvangre året for klimaforhandlingene – På tampen av året vil verdens 

ledere møtes for å forhandle og prøve å finne løsninger for klimakrisen. For å løse de globale 

problemene er det også viktig å endre folks forbruksvaner. En klimaavgift på kjøtt ville hjulpet 

for å påvirke folk sine valg i hverdagen, akkurat som høye avgifter på bensin- og dieselbiler har 

skapt et grønt skifte i bilparken. 

Kjøttproduksjonen i veden står for hele 18 % av verdens samlede klimagassutslipp, og er økende. 

Velstanden i verden har hatt en kraftig vekst i land som Kina og India de siste årene, noe som 

fører til høyere forbruk. I Norge har forbruket også gått kraftig opp de siste årene. Kjøttforbruket i 

Norge har steget fra 46 kg per person i 1989 til 68 kg per person i 2011. 

Ett kilo med biffkjøtt har et totalutslipp opp mot hele 30 kilo Co2 i atmosfæren. Til 

sammenligning slipper oppdrettslaks ut under 3 kilo Co2 per kilo. Det er på tide å innføre en 

klimaavgift basert på gjennomsnittlig utslipp av de forskjellige kjøttsortene. 

 

Bergen AUF vil: 

• Innføre en klimaavgift på kjøtt etter klimagassutslipp. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Avvises til fordel for nytt forslag 33 som foreslås vedtatt og 

oversendt stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 
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Nytt forslag 33. Klimaregnskap og grønne avgifter på husholdnings- og 

forbruksvarer 
Arbeiderpartiet i Bergen ser viktigheten av at industrien omstiller seg i en grønnere retning. 

Samtidig er det viktig å få ned de individuelle utslippene for å løse klimaproblemene. Majoriteten 

av Norges befolkning lever i velstand og få lever i fattigdom, men for å kunne beholde 

velferdsnivået høyt også for kommende generasjoner er det viktig at utslippene i Norge blir 

kuttet. Tall fra FN viser at rike land som Norge må kutte sine klimagassutslipp med 80 % innen 

2050 om en skal klare å begrense skadene klimaendringer kan påføre menneskeheten. I 2012 

vedtok stortinget klimaforliket. Klimaforliket konkretiserer hvordan Norge skal klare å kutte sine 

utslipp.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen ser at en videreføring, men også fornying av klimapolitikken er noe som 

må tas på alvor. Arbeiderpartiet i Bergen mener det bør lages et klimaregnskap hvor en utreder 

muligheten til å innføre klima- og miljøavgifter på forurensende husholdnings- og forbruksvarer 

for å omstille forbruket til mindre skadelige produkter. Danmark er et foregangsland når det 

kommer til grønn politikk i Europa. I Danmark er det innført avgifter på blant annet batterier, på 

energiforbruk og drivstoff. Generelt sett i Europa er også grønne avgifter og skatter på fremmarsj. 

I og for seg er ikke dette overraskende, siden økonomisk ekspertise så klart anbefaler grønne 

skatter og avgifter som virkemiddel. Ekspertgrupper som OECD og European Environmental 

Agency (EEA) støtter varmt avgifter som kostnadseffektive og miljøeffektive virkemidler i 

klima- og miljøpolitikken både overfor husholdninger og næringsliv. 

 

Et klimaregnskap vil vurdere daglige husholdnings- og forbruksvarer og beregne deres 

gjennomsnittlige utslipp. Ikke minst er det viktig å finne ut hvor stort forbruket er av de aktuelle 

produktene slik at en avgift treffer riktig og faktisk får ned eller omstiller forbruket.  

 

Et eksempel er kjøtt. Kjøttproduksjonen slipper ut nærmere en femtedel av alle menneskeskapte 

klimagassutslipp i verden i dag og er en stor belastning for klimaet vårt. I følge CICERO står 

landbrukssektoren for 8,4 % av klimagassutslipp i Norge, hvor nærmere 90 % av dette kommer 

fra fôr og husdyrproduksjon. I tillegg til CO2 slipper kjøttproduksjon ut betydelige mengder av de 

mer potente klimagassene metan og lystgass. Velstanden i verden har hatt en kraftig vekst i land 

som Kina og India de siste årene, noe som fører til høyere forbruk. I Norge har forbruket også 

gått kraftig opp de siste årene. I følge Helsedirektoratets rapport «Utvikling i norsk kostholds- 

matforsyningsstatistikk og forbrukerundersøkelse» fra 2010 viser det seg at kjøttforbruket på 

engrosnivå har steget fra 54,1 kg i 1989 til 79,4 kg i 2012, noe som er en markant økning. En 

eventuell avgift på kjøtt burde eksempelvis måles i  henhold til utslippene fra forskjellige 

kjøttvarer. I 2010 utarbeidet det daværende. Klima og forurensingsdirektoratet en rapport om 

virkemidler som kunne redusere utslipp av klimagasser fra jordbrukssektoren; Klimakur 2020.  I 

denne rapporten er en overgang fra rødt til lyst kjøtt nevnt som et tiltak. CICERO har sammen 

med Universitet i Oslo sett på utslippene av CO2-ekvivalenter etter kjøttvare. Tallene viser at 

storfe slipper ut 21,14 kg CO2-ekvivalenter per 1000kcal. Sammenlignbart slipper fjærkre ut 1,74 

kg CO2-ekvivalenter per 1000kcal.  

 

Om en innfører avgifter på husholdnings- og forbruksvarer er det viktig å ivareta interessene til 

næringslivet. Hensikten med klimaavgiftene må være å stimulere til innovasjon, omstilling og 

videre vekst i bærekraftig produksjon. Landbruket i Norge er miljø- og klimavennlig om en 

sammenligner med andre land. Utslippene fra eksempelvis storfeproduksjon i Norge er mye 

lavere enn i Sør-Amerika som vi importerer store mengder kjøtt fra. Klimaavgifter må treffe 

riktig slik at norske produkter blir konkurransedyktige.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil gå inn for at det utarbeides et klimaregnskap som tar for seg 

husholdnings- og forbruksvarer og ser på deres utslipp av klimagasser. Vi vil innføre nye 

klimaavgifter basert på klimaregnskapet for å stimulere til endring av forbruksmønsteret og 

produksjonsprosesser i en grønnere retning.  

 

Rasmus Laupsa Rasmussen foreslo:  Forslaget oversendes også årsmøtet i Hordaland AP. 
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Vedtak:  Redaksjonskomiteens innstilling vedtatt med tilleggsforslag fra Rasmus L. Rasmussen. 

 

 

 

34. Fellesskolen – En arena for god læring 
Fellesskolen skal gi muligheter til alle, også de aller flinkeste. Bergen AUF mener skolen ikke 

alltid har vært god nok til å gi tilpassede faglige utfordringer til både de sterkeste og svakeste 

elevene. Det bør utvikles ordninger i skolen der sterke elever kan ta enkelte fag på høyere nivå. 

Skolen skal jobbe aktivt for å motivere elever og få ut det fulle potensiale i hver elev. Samtidig 

skal skolen være lagt opp slik at prinsippet om en felles skole for alle uansett bakgrunn og 

skoleresultater står sterkt. Bergen AUF er helt i mot nivådeling i skolen, men ser behovet for å 

legge opp til tilpasset undervisning. 

Et av tiltakene det bør åpnes opp for mer i den norske skolen er å tillate spesielt sterke elever å ta 

enkelte fag på videregående nivå om dette kan stimulere elevens behov for utfordringer i pensum. 

Det skal stilles strenge krav for å kunne ta fag på videregående nivå fordi prinsippet om 

fellesskolen skal ivaretas. Hvis omstendighetene tillater det skal det være lov å hospitere på 

videregående skole i det aktuelle faget. 

 

Bergen AUF vil: 

 Ikke åpne for nivådeling i skolen 

 Åpne for hospitering på videregående skole med strenge krav 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 2. Kunnskapssamfunnet 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

               

 

36. Arbeiderpartiet sier nei til midlertidige ansettelser 
Fagbevegelsens partilag er sterkt imot regjeringens foreslåtte endringer i arbeidsmiljøloven. Faste 

ansettelser er en forutsetning for å kunne bygge et godt arbeidsliv. Arbeidsmiljøloven slik den er i 

dag er fleksibel nok og trenger ikke ytterlig forringelse. Arbeiderpartiet vil jobbe for at 

konsekvensene av regjeringens varslede endringer skal være så små som mulig, slik at ikke 

Arbeiderpartiet bidrar til å øke bruken av midlertidige ansettelser i arbeidslivet. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen 

• mener at dagens regler om midlertidig ansettelse skal gjelde alle steder der 

Arbeiderpartiet får arbeidsgiveransvar. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 3. Et arbeidsliv for alle 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

37. Læreplasser og rådgivningstjenesten 
Fagbevegelsens partilag mener tiden er overmoden for å evaluere reform 94 og kunnskapsløftet. 

Det er viktig at dimensjonering av skoleverket er i tråd med næringslivets behov og at den enkelte 

elev sikres gjennomføring av sin påstartede utdanning. Samt at rådgivningstjenesten styrkes. 

Begrunnelse: 

Det er behov for betydelig antall nye fagarbeidere i årene fremover. Samfunnet har ikke råd til å 

miste dyktige arbeidere pga frafall og feilutdanning. Det er viktig at næringslivet har bruk for 

arbeidskraften som utdannes, og som kan ta ansvar for å utvikle og gi lære til den enkelte. Det er 

viktig at ungdom ikke bruker opp sine rettigheter på en utdanning som fører til arbeidsløshet. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 2. Kunnskapssamfunnet 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 
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39. Rituell omskjæring av guttebarn 
På verdensbasis er omskjæring av guttebarn relativt utbredt. Inngrepet skjer ved at man skjærer 

eller klipper vekk forhuden på penis. En annen teknikk er at en plastring settes rundt penishodet 

innenfor forhuden og at en tråd deretter knyttes utenfor forhuden, rundt ringen. Ringen og restene 

av forhuden støtes av etter en ukes tid. Hudbiten som fjernes ved omskjæring tilsvarer i areal 

størrelsen på en femtilapp. Flere kulturer ser i dag på omskjæring av gutter som en viktig rituell 

handling, blant annet i Nord-Amerika, Korea, urbefolkningen i Australia samt jøder og muslimer. 

Det er påvist få alvorlige senskader i forbindelse med mannlig omskjæring og inngrepet foregår 

vanligvis ved lokalbedøvelse som heller ikke innebærer høy risiko. Til tross for at dette er den 

allmenne oppfatning, stod følgende på trykk i Tidsskrift for Den norske lægeforening i 2002: 

«Det er vist at omskjæring av nyfødte kan ha langvarige negative effekter som stress, 

hypersensitivitet overfor smerter senere i livet og negativ mor-barn-relasjon, og det bør derfor 

ikke forekomme». 

Det finnes altså vektige medisinske argumenter mot rituell kjønnslemlestelse av guttebarn. Men 

like viktig er de etiske og prinsipielle argumentene. Det er svært problematisk at man i Norge, 

hvor religionsfrihet står sterkt, tillater at man knytter små barn fysisk til en religion allerede i 

spedbarnsalder. I tillegg er det etisk problematisk at man tillater seg å fjerne en del av noe så 

personlig som et kjønnsorgan, uten samtykke og uten en medisinsk grunn. 

I 1996 trådde Lov om forbud mot kjønnslemlestelse (kjønnslemlestelsesloven) i kraft i Norge. 

Den sier at «den som fortsettlig utfører et inngrep i en kvinnes kjønnsorgan som skader 

kjønnsorganet eller påfører det varige forandringer, straffes for kjønnslemlestelse. Straffen er 

inntil 4 år». Det finnes få, om noen, prinsipielle forskjeller mellom kjønnslemlestelse av gutter og 

de mest vanlige kjønnslemlestelsene av jenter. Likevel er det ene ikke bare lovlig, men 

finansieres og tilrettelegges for av det offentlige, mens det andre straffes med fengsel i inntil 4 år. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

 Det må innføres en lavalder som forbyr foreldre og helsepersonell å gjennomføre rituell 

omskjæring av guttebarn under religiøs lavalder (15 år). 

 Rituell om skjæring av guttebarn under den religiøse lavalderen sidestilles juridisk med 

kjønnslemlestelse av jenter. 

 Frem til forbudet mot rituell omskjæring trer i kraft må leger gis reservasjonsrett mot 

inngrepet. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Avvises til fordel for nytt forslag 39 som foreslås vedtatt og 

oversendt stortingsgruppen 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

Nytt forslag 39. Omskjæring av guttebarn 

På verdensbasis er omskjæring av guttebarn relativt utbredt og det er et av de mest utførte 

kirurgiske inngrep. Omskjæringen skjer ved at man skjærer eller klipper vekk forhuden på penis. 

Flere kulturer ser på omskjæring av guttebarn som en viktig rituell handling. 

I FNs konvensjon om politiske og sivile rettigheter av 1948, artikkel 18, punkt én står det at 

«Enhver skal ha rett til tankefrihet, samvittighetsfrihet og religionsfrihet. Denne rett skal omfatte 

frihet til å bekjenne seg til eller anta en religion eller tro etter eget valg, og frihet til alene eller 

sammen med andre, offentlige eller private, å utøve sin religion eller tro gjennom gudstjeneste, 

iakttagelse av religiøse skikker, andaktsøvelser og undervisning.» I artikkel 18, punkt to i samme 

konvensjon står det at tvang som vil kunne føre til at hans eller hennes frihet til å konvertere eller 

velge religion etter eget valg bregrenses, ikke må forekomme.  

Arbeiderpartiet i Bergen anerkjenner at mange mener at omskjæring av guttebarn er en del av et 

viktig religiøst overgangsrituale. I saker som omgår minoriteter skal vi være forsiktige med å 

være for bastante og hensynet til enkeltgruppers religionsfrihet må stå sterkt. Likevel mener 

Arbeiderpartiet i Bergen at hensynet til barnas frihet til selv å velge religiøs tilhørighet er 

viktigere enn foreldrenes rett til å oppdra barna i religiøs tro. Kroppslig overføring av religion i 

form av omskjæring eller andre fysiske inngrep kan oppleves som et hinder for eventuell 

konvertering eller annen endring av livssyn.  

I Norge praktiserer vi 15-års aldersgrense for innmelding -og utmelding av religiøse samfunn og 

livssynsorganisasjoner. Hensikten med aldersgrensen er å gi barn og ungdom frihet til å selv 
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velge religiøs tilhørighet.  Arbeiderpartiet i Bergen mener omskjæring av guttebarn, som er et 

ikke-medisinske fysisk inngrep, må underlegges samme aldersgrense av hensyn til 

enkeltmenneskets kroppslige integritet. Dette vil forby foreldre og helsepersonell å utføre 

omskjæring av guttebarn under 15 år og uten samtykkekompetanse. 

Forskerne Moreno og Realini pekte i 1989 på at så mye som 6,4 % av alle omskjærte guttebarn 

opplever komplikasjoner knyttet til inngrepet. Arbeiderpartiet i Bergen mener det er ytterst 

problematisk å tillate irreversible inngrep uten medisinsk begrunnelse på spedbarn og ønsker at 

leger skal ha anledning til å reservere seg mot å innføre inngrepet. I menneskerettighetene 

fremheves også rett til likebehandling uavhengig av kjønn. Arbeiderpartiet i Bergen mener at 

omskjæring av guttebarn under 15 år må likestilles juridisk med kjønnslemlestelse av jenter. 

 

Rasmus Laupsa Rasmussen foreslo:   

Forslaget sendes i tillegg til årsmøtet i Hordaland AP. 

 

Svein Hindal foreslo: 

Ved avstemming stemmes det særskilt over de tre siste linjene, linjenr. 858-860. 

 

Britt Viola Davidsen foreslo: 

Siste setning (linje 859-860) fjernes. 

 

Vedtak:  Uttalelsen vedtas t.o.m. linjr 857.  Forslaget oversendes årsmøtet i Hordaland AP. 

 

 

 

40. Åpning for dobbelt statsborgerskap 
Arbeiderpartiet i Bergen mener at arbeiderpartiet må programfeste at Lov omnorsk 

statsborgerskap må endres slik at det åpnes for dobbelt statsborgerskap i Norge. 

Begrunnelse: Personer som innvandrer til Norge må i dag oppfylle en rekke krav for å få norsk 

statsborgerskap. Blant disse kravene må man ha permanent oppholdstillatelse i Norge, ha 

oppholdt seg i landet 7 av de siste 10 årene, og man må si ifra seg andre statsborgerskap man 

måtte inneha(Se lov om norsk statsborgerskap §7). Det er likevel mulig, gjennom en rekke 

unntak, å få dobbelt statsborgerskap i Norge. Over halvparten av personene som har søkt norsk 

statsborgerskap etter 2010 har fått innvilget å beholde sitt opprinnelige statsborgerskap. Stadig 

flere land åpner for dobbelt statsborgerskap. Hvis vi ser på våre naboland så åpner Danmark for at 

danske statsborgere kan ha flere statsborgerskap i 2015, og Sverige har det vært mulig lenge. 

BAS mener dagens ordning fungerer dårlig. Ordningen er udemokratisk og er med på å hemme 

integrering. Mange som får permanent opphold i Norge ønsker ofte å beholde et tilknytning til sitt 

opprinnelige hjemland. Dette kan ha praktiske årsaker, som letter å kunne besøke familie, eller for 

å ha muligheten til å returnere til fødeland på et senere tidspunkt. Gjennom å måtte ta dette valget 

mister disse personene muligheten til å få norsk statsborgerskap og får dermed heller ikke stemme 

i stortingsvalg i Norge. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

41. Nei til salg av statsbedrifter 
Regjeringen har varslet at den vil selge seg ut av eller ned i en rekke norske bedrifter. Det kan 

være riktig å selge dersom dette bidrar til å styrke bedriftens posisjon og sikrer arbeidsplasser. 

Skal staten selge må hovedbegrunnelsen være at man knytter seg til nye dynamiske eiere som kan 

bidra til vekst og utvikling. Men i tilfellet Flytoget dreier det seg om et selskap som er særdeles 

veldrevet etter alle bedriftsøkonomiske kriterier, det er derfor vanskelig å se noe påtrengende 

behov for å selge dette selskapet nå. For andre av de selskapene der det foreslås nedsalg kan det 

pekes på gode grunner for at statligeierskap kan være viktig for å trygge nasjonale og 

samfunnsmessige interesser. 
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Regjeringens forslag til salg inneholder ingen nasjonal næringspolitisk begrunnelse, det er basert 

på statsskrekk og troen på at privat drift automatisk er det beste for Norge. Ved de foreslåtte salg 

oppnår man ingenting, bortsett fra at Staten får penger den ikke trenger. 

Når næringsminister Mæland ikke har samfunnsøkonomiske eller næringspolitiske begrunnelser 

for Regjeringens standpunkt, må et minstekrav være at Mæland kan vise til alternative 

kapitalplassering som gir større avkastning. En mistenker at Regjeringen vil bruke inntektene til å 

dele ut nok en gavepakke til landets rikeste. I så fall blir nok en gang bekreftet at det ikke er 

dekning for Erna Solbergs påstand om at Høyre er ”for et samfunn med små forskjeller”. Et 

nedsalg vil ikke bety en kapitalinnsprøytning for norsk næringsliv, all den tid pengene går til 

staten, ikke bedriftene. Sannsynligvis vil det være utenlandske kapitalfond som kjøper de norske 

bedriftene. Men dersom norske aksjeinvestorer kjøper, vil dette svekke det norske 

kapitalmarkedet, noe som betyr at finansieringen av nye bedrifter svekkes. Den private kapitalen 

bør heller stimuleres til nyskapning av bedrifter, fremfor at den” syltes ned” i etablerte selskaper. 

Det er tilstrekkelig å eie 34% av aksjene for å sikre at et selskaps hovedkontor dersom dette er 

vedtektsfestet. Men det kan være vel så viktig at forsknings- og utviklingsavdelingene blir - og at 

nye etableres i Norge. For å sikre det kan det være nødvendig med aksjemajoritet. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes stortingsgruppen 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

43. Konflikten i Syria 
Konflikten i Syria har blitt kalt den største humanitære katastrofen etter andre verdenskrig. Når en 

human katastrofe av slike dimensjoner finner sted øker ansvaret på det internasjonale samfunnet, 

også Norges. I dag er ca 9 millioner mennesker på flukt i Syria, hvorav 6,5 er internt fordrevne 

mens 3.8 har vært nødt til å forlate landet. Av disse 3.8 millioner befinner seg ca 97 % i 

nabolandene Libanon, Tyrkia, Irak, Jordan og Egypt. Europa, som er betydelig rikere og bedre 

rustet til å ta i mot flyktninger enn de nevntelandene, må ta i mot flere! Norge har økonomi og 

kapasitet til å bli et foregangsland i Europa i en dugnad for bosetting av særlig sårbare flyktninger 

fra Syria, dvs flyktninger med særlige helseproblemer, barn og kvinner alene på flukt, 

torturoverlevere og grupper som er utsatt for særlig forfølgelse, bl.a. på grunnlag av sin seksuelle 

identitet. BAS vil stå opp for å skape den nødvendige politiske vilje til å gå foran i en slik dugnad 

for ofrene i vår tids største humanitære katastrofe. Samtidig må Norge fortsette å gi livsnødvendig 

økonomisk støtte til det humanitære arbeidet for syriske flyktninger i Syrias naboland. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

 

· Norge må i 2015 ta i mot minst 5000 overføringsflyktninger fra Syria i tillegg til den 

ordinære flyktningekvoten. 

· Norge må la et ytterligere stort antall flyktninger fra Syria få midlertidig opphold på 

særskilt grunnlag slik man gjorde under bl.a. krigen på Balkan. 

· Dublin-returer av syriske flyktninger må stanses. 

· Norge må fortsette å gi viktig økonomisk støtte til det humanitære arbeidet for syriske 

flyktninger i Syrias naboland. 

· Norge må ta et særlig ansvar for funksjonshemmede og flyktninger med alvorlige lidelser 

av ulik art. 
 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og oversendes stortingsgruppen 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

44. Arbeidsliv 
“Arbeiderpartiet skal aktivt arbeide mot svart arbeid. Arbeiderpartiet skal følge opp offentlige 

kontrakter for å i alle ledd. Trepartssamarbeidet skal ligge til grunn i norsk arbeidliv.” Årsmøtet 

ber redaksjonskomiteen om å utarbeide et forslag om arbeidsliv, arbeidsmiljøloven og lignende 
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med disse punktene som en del av det. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 3. Et arbeidsliv for alle 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

46. Salg av statlige bedrifter 
Regjeringen har varslet at den vil selge seg ut av eller ned i en rekke norske bedrifter, og 

ifebruar skal Stortinget ta stilling til om de skal få fullmakt til dette. Den fullmakten bør 

ikke Høyre- og FrP-regjeringen få. 

Begrunnelse: 

Næringsminister Monica Mæland har ingen samfunnsøkonomiske eller næringspolitiske 

vurderinger som skulle tilsi et nedsalg. 

Det kan være riktig å selge dersom dette bidrar til å styrke bedriftens posisjon og sikrer 

arbeidsplasser. Skal staten selge, må hovedbegrunnelsen være at man knytter seg til nye 

dynamiske eiere som kan bidra til vekst og utvikling. Men i tilfellet Flytoget dreier det seg 

om et selskap som er særdeles veldrevet etter alle bedriftsøkonomiske kriterier, det er derfor 

vanskelig å se noe påtrengende behov for å selge dette selskapet nå. For andre av 

de selskapene der det foreslås nedsalg, kan det pekes på gode grunner for at statlig eierskap kan 

være viktig for å trygge nasjonale og samfunnsmessige interesser. 

Regjeringens forslag til salg inneholder ingen nasjonal næringspolitisk begrunnelse, det er 

basert på statsskrekk og troen på at privat drift automatisk er det beste for Norge. Når 

næringsminister Mæland ikke har samfunnsøkonomiske eller næringspolitiske begrunnelser for 

Regjeringens standpunkt, må et minstekrav være at Mæland kan vise til alternative 

kapitalplassering som gir større avkastning. 

En mistenker at Regjeringen vil bruke inntektene til å dele ut nok en gavepakke til landets 

rikeste. I så fall blir nok en gang bekreftet at det ikke er dekning for Erna Solbergs påstand 

om at Høyre er ”for et samfunn med små forskjeller”. 

Et nedsalg vil ikke bety en kapitalinnsprøytning for norsk næringsliv, all den tid pengene 

går til staten, ikke bedriftene. Sannsynligvis vil det være utenlandske kapitalfond som kjøper de 

norske bedriftene. Men dersom norske aksjeinvestorer kjøper, vil dette svekke det norske 

kapitalmarkedet, noe som betyr at finansieringen av nye bedrifter svekkes. Den private kapitalen 

bør heller stimuleres til nyskapning av bedrifter, fremfor at den” syltes ned” i etablerte selskaper. 

Det er tilstrekkelig å eie 34% av aksjene for å sikre at et selskaps hovedkontor dersom dette er 

vedtektsfestet. Men det kan være vel så viktig at forsknings- og utviklingsavdelingene blir - og at 

nye etableres i Norge. For å sikre det, kan det være nødvendig med aksjemajoritet. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Avvises til fordel for forslag 41. 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

47. Jobbe for å hindre ufrivillig deltidsarbeid 
Fyllingsdalen Arbeidersamfunn ber Arbeiderpartiet aktivt arbeide for en organisering av arbeidet 

i typiske kvinneyrker som reduserer omfattende bruk av uønsket deltid. 

Begrunnelse: Styret i Fyllingsdalen Arbeidersamfunn mener at den blåblå regjeringen sitt ønske 

om åpning for mer bruk av midlertidig arbeidskraft er å starte på feil sted. Det er et stort 

samfunnsproblem at for mange jobber ufrivillig deltid, spesielt i såkalte kvinneyrker. 

Det begrunnes ofte med behov for valgfrihet, tilpassing og fleksibilitet (for hvem og til hva?). Vi 

hører sjelden om svak pensjonsopptjening og for lav inntekt til å få boliglån. Er det mange som 

har hørt om en ingeniør-stilling i 60 %? 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 3. Et arbeidsliv for alle. 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 
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48. Finansbyråd Liv Røssland lovet eldresenter i Fyllingsdalen - har ikke kommet 
På bakgrunn av initiativ fra daværende leder i Fyllingsdalen bydelsstyre, Gunnar Ramsdal, i 2008 

lovet finansbyråd Liv Røssland at det gjennom ombyggingen av Fyllingsdalen skulle komme et 

eldresenter med et bredt tilbud. Dette har ikke skjedd. Fyllingsdalen 

Arbeiderparti mener at dette må komme nå. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 4. En trygg og inkluderende 

eldreomsorg. 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

49. Fyllingsdalen Arbeidersamfunn støtter opp om kampen mot søndagsåpne 

butikker. 
Begrunnelse: Søndagsåpne butikker vil lede til en samfunnsutvikling vi ikke ønsker. Ved å åpne 

opp for søndagsåpent vil det generere økte utgifter men med samme inntjening for 

varehandelen. Handelen vil ikke øke, den blir i stedet utført over syv dager i stedet for 

seks dager. Det vil være behov for ansatte på jobb med kunnskap og ansvar som ikke kan 

dekkes opp av studenter og ungdom. Fritt søndagsåpent vil også generere behov for 

søndagsåpne barnehager, varelevering syv dager i uken og økt transportbehov slik at 

ansatte kommer seg til og fra jobb også søndager. 

Konklusjonen er at dette vil føre til konkurser i varehandelen, og dermed et ustabilt 

arbeidsliv for ca 370.000 som har sitt arbeid i varehandelen. Vi trenger stabile 

arbeidsplasser . Vi trenger et samfunn der vi fortsatt kan opprettholde en dag i uken der vi 

får hentet oss litt inn som familie og enkeltindivid. Vi ønsker ikke et 24/7 samfunn som 

søndagsåpne butikker vil medføre. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 3. Et arbeidsliv for alle. 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

51. Menneskerettiheter integrert også i handelspolitikken 
I desember presenterte Utenriksdepartementet en stortingsmelding om menneskerettigheter i 

norsk utenriks- og utviklingspolitikk. Der er det mye bra. 

Fyllingsdalen Arbeidersamfunn vil foreslå at Norge er sterkere i forbindelse med 

næringslivspolitikken som del av denne meldingen. Vi bør gå inn for at ekstraterritorielt ansvar 

og plikt blir integrert i denne meldingen. Det vil gi Norge en mulighet til å følge opp norske 

selskaper som bryter menneskerettigheter i land med svakere lovgivning basert på norske lover. 

Vi bør kunne stille samme krav til dette uavhengig av om selskapene operer i 

Norge eller internasjonalt. 

På samme måte bør Norge ikke inkludere ISDS (investor/stat tvistemål) i sin lovgivning. 

ISDS sikrer investorer mulighet til å saksøke land som innfører eller opprettholder lover for feks 

miljø og menneskerettigheter. Land som Australia og Uruguay er nå saksøkt av Philip Morris pga 

de innfører strengere regler for markedsføring av tobakk. Da blir tobakksindustriens rettigheter 

prioritert foran landets ønske om å beskytte sine innbyggere. Det blir feil. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Oversendes det nye styret. 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

52. Byutvikling i Fyllingsdalen 
Fyllingsdalen Arbeidersamfunn ser med glede på at bydelen nå kan få bybane og vi gleder oss til 

den byutvikling dette kan være en katalysator for. Vi støtter den foreslåtte trase med noen viktige 
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forutsetninger. På lang sikt ønsker vi en ringbane der det også etableres en direkte bane fra Oasen 

til sentrum som vil bli mye raskere. 

 

Byutviklingen må basere seg på følgende viktige forutsetninger: 

• De eksisterende grønne lungene i dalen må ikke reduseres31 

• Fortetting kan skje gjennom å flytte parkering under jorden 

• Det må etableres et sammenhengende gangnett i dalen slik at fotgjengere kan ferdes trygt 

• Det må etableres et godt og sammenhengende sykkelnett som også videreføres til sentrum, 

gjerne i tunnel i tilknytning til bybanen 

• Dagens raske og effektive kollektivløsning gjennom Løvstakktunellen opprettholdes 

• Når et ringveisystem er etablert, frigjøres Løvstakktunellen til kun kollektivtransport 

• Tilknytning til ringveisystemet fra Fyllingsdalen må gjøres skjønnsomt og uten å bryte det 

sammenhengende gang- og sykkelnettet. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 1. Et grønnere Bergen 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

53. Det må settes av budsjettmidler til en frivillighetssentral i Fyllingsdalen 
Det må settes av budsjettmidler til en frivilligsentral i Fyllingsdalen, med tilsvarende 

organisering som i Laksevåg og Loddefjord. Staten og Bergen kommune må bidra. 

Begrunnelse: 

I Fyllingsdalen bydel har den opprinnelige Fyllingsdalen, utenom Bønes, i dag en svært 

høy andel eldre, og andelen vil etter all sannsynlighet øke i årene fremover. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas med ny overskrift: « Vedtas å opprette frivilligsentral i 

Fyllingsdalen etter modell fra Åsane, Ytrebygda, Loddefjord og Laksevåg». Oversendes 

bystyregruppen. 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

54. Servicelinje for transport av eldre og bevegelseshemmede I Fyllingsdalen 

bydel  
Fyllingsdalen Arbeiderparti krever nå at Servicelinje kommer på plass snarest også til 

Fyllingsdalen bydel. 

Siden 1998 har det vært et eget rutetilbud; Servicelinjene, i deler av byen for de som har 

vanskeligheter med å bruke det ordinære rutetilbudet eller hvor kollektivtilbudet mangler. 

Tilbudet har vært rettet mot eldre og andre bevegelseshemmede, men er også åpent for andre 

brukere. Rutetilbudet gjør det lettere for disse gruppene å benytte servicefunksjoner og delta i 

aktiviteter. Servicelinjene kjører i dag tre ruter i området Landås, Grønnestølen, Løvstakksiden, 

Laksevåg, Møhlenpris, Nordnes og, Sandviken. 

Hordaland fylkeskommune har ansvaret for driften av servicelinjene som opereres av Osbuss. 

Deler av Fyllingsdalen bydel har et godt utbygd kollektivtilbud, men mange kan allikevel ikke 

nyttiggjøre seg av tilbudet. Det gjelder eldre og andre som pga nedsatt førlighet har problemet 

med å komme seg på og av bussene, og det gjelder områder som ikke har et skikkelig 

kollektivtilbud. For beboerne i Krohnegården, Sælen, Strømme og Knappen er det i dag et dårlig 

rutetilbud. 

Bydelssenteret Oasen med post og bank, lege- og tannlegekontorer, apotek, pleie- og 

omsorgskontor, helsestasjon og bibliotek i tillegg til handlemulighetene, er vanskelig tilgjengelig 

for mange. I Fyllingsdalen bydel har selve Fyllingsdalen i dag en svært høy andel eldre. Av 

tallene fra Levekårsundersøkelsen fremgår det at denne andelen vil øke ytterligere i årene 

framover slik at selve Fyllingsdalen i løpet av noen år vil være Bergens eldrebydel. En utvidelse 

av Servicelinjene til Fyllingsdalen vil gi økt mobilitet og muligheter for bydelens eldre og 

bevegelseshemmede 

 

Byrådens svar: 2010 
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Servicelinjene som er etablert i områdene Landås, Grønnestølen, Løvstakksiden, Laksevåg, 

Møhlenpris, Nordnes og Sandviken gir et godt tilbud særlig til eldre og bevegelseshemmede som 

har vanskeligheter med å bruke det ordinære rutetilbudet eller der hvor det mangler 

kollektivtilbud. Servicelinjene drives av Hordaland fylkeskommune ved Skyss. Et slikt 

supplerende kollektivtilbud er et svært godt bidrag til å opprettholde god livskvalitet for brukerne 

og det bidrar også til at man kan bo lenger selvstendig i eget hjem. 

Byråden ser at det kan være behov for å utvide tilbudet til også å gjelde andre bydeler med et 

økende andel eldre og vil tak saken opp med Hordaland fylkeskommune med sikte på få til en 

utvidelse av ordningen. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 1. Et grønnere Bergen. 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

55. Nei til salg av statsbedrifter 
Regjeringen har varslet at den vil selge seg ut av eller ned i en rekke norske bedrifter. Det 

kan være riktig å selge dersom dette bidrar til å styrke bedriftens posisjon og sikrer 

arbeidsplasser. Skal staten selge må hovedbegrunnelsen være at man knytter seg til nye 

dynamiske eiere som kan bidra til vekst og utvikling. I tilfellet Flytoget dreier det seg 

derimot om et selskap som er særdeles veldrevet etter alle bedriftsøkonomiske kriterier, det er 

derfor vanskelig å se noe påtrengende behov for å selge dette selskapet nå. For andre av de 

selskapene der det foreslås nedsalg kan det pekes på gode grunner for at statlig eierskap kan være 

viktig for å trygge nasjonale og samfunnsmessige interesser. 

Regjeringens forslag til salg inneholder ingen nasjonal næringspolitisk begrunnelse, det er basert 

på statsskrekk og troen på at privat drift automatisk er det beste for Norge. Ved de foreslåtte salg 

oppnår man ingenting, bortsett fra at Staten får penger den ikke trenger. 

Når næringsminister Mæland ikke har samfunnsøkonomiske eller næringspolitiske begrunnelser 

for Regjeringens standpunkt, må et minstekrav være at Mæland kan vise til alternative 

kapitalplassering som gir større avkastning. 

Et nedsalg vil ikke bety en kapitalinnsprøytning for norsk næringsliv, all den tid pengene går til 

staten, ikke bedriftene. Sannsynligvis vil det være utenlandske kapitalfond som kjøper de norske 

bedriftene. Men dersom norske aksjeinvestorer kjøper, vil dette svekke det norske 

kapitalmarkedet, noe som betyr at finansieringen av nye bedrifter svekkes. Den private kapitalen 

bør heller stimuleres til nyskapning av bedrifter, fremfor at den ”syltes ned” i etablerte selskaper. 

En kan mistenke Regjeringen for å ville bruke inntektene til å dele ut nok en gavepakke til landets 

rikeste. I så fall blir nok en gang bekreftet at det ikke er dekning for Erna Solbergs  

påstand om at Høyre er ”for et samfunn med små forskjeller”. 

Det er tilstrekkelig å eie 34 % av aksjene for å sikre at et selskaps hovedkontor forblir i Norge 

dersom dette er vedtektsfestet. Men det kan være vel så viktig at forsknings- og 

utviklingsavdelingene blir - og at nye etableres i Norge. For å sikre det kan det være nødvendig 

med aksjemajoritet. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Avvises til fordel for forslag 41. 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

57. Nei til målehysteriet 
Som en del av kvalitetsarbeidet i grunnskolen her i Norge, har nasjonale prøver med vekt 

på grunnleggende ferdigheter i lesing, matematikk og engelsk vært gjennomført i vel ti år her til 

lands. Vårt parti har hele tiden uttrykt skepsis til offentliggjøring av prøveresultater, noe som er 

en del av dagens praksis. Resultater fra nasjonale prøver brukes til å rangere skoler i samme 

kommune og brukes også, blant annet i Oslo kommune, som resultatmål på rektor. Som en følge 

av dette har enkelte skoler innarbeidet en praksis med at svake elever holdes hjemme, for at disse 

ikke skal dra ned skolens resultat. Dette er misbruk av ordningen med nasjonale prøver som 
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måleredskap – et måleredskap som gir en nokså forenklet framstilling av de komplekse og 

sammensatte forholdene ved den enkelte skole. 

Ved en del skoler har ordningen med nasjonale prøver ført til at man prioritering drilling i 

prøveinnholdet på bekostning av andre mål og retningslinjer skolen skal drive etter. Når 

man legger så stor vekt på testing av et grunnleggende, men nokså snevert utvalg av ferdigheter, 

medfører dette også en skjevfordeling av faglig fokus og oppmerksomhet. Med dette 

representerer også nasjonale prøver en tidstyv og faktor for økt byråkratisering av 

skolehverdagen. 

At et land som Finland, som internasjonalt ofte blir framhevet for sin kvalitet på utdanningen, 

ikke har nasjonale prøver, ser vi som en indikator på at det ikke trenger å være en direkte 

sammenheng mellom gjennomføring av nasjonale prøver og kvalitet på skolen. 

Årsmøtet i Arbeiderpartiet i Bergen ønsker derfor at dagnes ordningen med nasjonale prøver 

avskaffes og at man finner andre og mer formålstjenlige måter å kvalitetssikre skolen på – 

eksempelvis at nasjonale prøver erstattes med utvalgsprøver. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i uttalelse 2. Kunnskapssamfunnet. 

 

Steinar Sætre foreslo: 

Forslag 57 leggers frem for årsmøtet til realitetsbehandling. 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt.  Forslaget fra Steinar Sætre falt. 

 

 

 

58. Ja til faglig mangfold og allsidighet i kunnskapspolitikken 
Norsk utdanningspolitikk har hatt en dreining mot en mer instrumentell og snevrere 

forståelse av kunnskapsbegrepet, hvor kunnskap ofte vurderes i forhold til hvor målbar den er, 

dens relevans for næringslivet og hvordan den kan gi økonomisk vekst. Til daglig opplever 

aktører på ulike nivåer i utdanningssystemet hvordan dette snevre fokuset også får konsekvenser 

for de ressursmessige rammene for både utdanning og forskning. 

Gjennom flere artikler har Bergens Tidende eksemplifisert denne problematikken i forhold til den 

nedprioritering av kunst- og håndverksfaget. Denne tendensen har også relevans i forhold til hele 

spekteret av praktisk-estetiske fag i skolen. Et eget ekspertutvalg6 konkluderte som sitt første råd 

til kulturministeren og kunnskapsministeren at det er viktig å anerkjenne ”verdien av kunst, 

kulturmøter og kulturell kompetanse” og videre at det er viktig å formulere “politikk for et 

mangfoldig og inkluderende samfunn”. 

Relevansen av dette går mye videre enn bare praktisk-estetiske fag og oppleves innen høyere 

utdanning eksempelvis også som krav utenfra om å innrette utdanning og forskning direkte inn i 

forhold til næringslivets behov. Både humaniora-fagene og samfunnsfagene representerer 

fagområder av stor betydning for både kultur- og samfunnsforståelse, men hvor gevinst i forhold 

til næringslivet og potensiale for økonomisk vekst ikke nødvendigvis er målbart. Likevel er disse 

fagområdene av stor betydning for premisser for å analysere mange av de utfordringene vårt 

samfunn står ovenfor. 

Årsmøtet i Arbeiderpartiet i Bergen er kritisk til disse tendensene. Vi vil derfor henstille 

partiet sentralt om å søke å motvirke en for instrumentell og snever forståelse av hva 

kunnskap er, og heller jobbe aktivt for å formulere en kunnskapspolitikk for et mangfoldig og 

inkluderende samfunn som ivaretar hele mennesket og de ulike interessene og behovene som 

finnes i vårt samfunn. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas. Oversendes stortingsgruppen. 

 

Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

 

Forslag som har kommet inn under møtet: (og som er oversendt 

redaksjonskomiteen) 
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Til forslag 17: Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas. Oversendes årsmøtet i HAP og 

Stortingsgruppen. 
Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

Til forslag 13: Redaksjonskomiteens innstilling: Redaksjonell endring. Støttes. 
Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

Til forslag 4: Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas med følgende 

kulepunkter: 

 
Arbeiderpartiet i Bergen ønsker at:  

• Israel stanser utbyggingen av bosettinger og ulovlige bosettinger avvikles. 

• Okkupasjonen og blokaden av Gaza opphører.  

• Krigshandlingene fra alle parter opphører.  

• Det handles ikke med varer og tjenester produsert av Israelske bosettinger på 

okkupert palestinsk område.  

• Palestina anerkjennes som en selvstendig stat.  

 

Rasmus L. Rasmussen foreslo: 

Tilleggspunkt:  Norge iverksetter en generell økonomisk boikott av Israel. 

 
Vedtak: Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt med tilleggsforslag fra Rasmus L. Rasmussen. 

 

 

Til forslag 39: Redaksjonskomiteens innstilling:  

Forslag avvises. Ivaretatt i nytt forslag 39. 
Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 

 

Til forslag 28: Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget avvises. 

Odd Inge Matre foreslo: 

Forslag 28 opprettholdes og tas opp til realitetsbehandling.  Dersom det blir vedtatt 

foreslås det oversendt årsmøtet til Hordaland AP. 
Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. Forslag fra Odd Inge Matre falt. 

 

 

Til forslag 53: Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas. 
Vedtak:  Innstilling fra redaksjonskomiteen vedtatt. 

 
 

Det nye styret fikk fullmakt til å gjøre redaksjonelle endringer i uttalelsene. 

 

 

SAK 12 VALG I HENHOLD TIL VEDTEKTER 

  
Valg ble behandlet før innstilling fra redaksjonskomiteen. 

 

Valgkomiteens leder, Roger Valhammer, redegjorde for arbeidet i valgkomiteen og frem 

innstillingen.   

 

Partistyret 2015: 

 

Funksjon Navn 
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Leder Eigil Knutsen 

Politisk nestleder Hallgeir Utne Hatlevik 

Organisatorisk nestleder Kristin Akselberg 

Kasserer May Britt Tabak 

Studieleder May-Brit Nordås 

Kvinnekontakt Kari Bernardini 

Styremedlem Rasmus Haugen Sandvik 

Styremedlem Karl Johan Kirkebø 

Styremedlem Atle Rasmussen 

1. vara Natacha Vallebona 

2. vara Stein Ove Lien 

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   

 

 

Kontrollkomité: 

 

Funksjon Navn 

  

Leder: Joril Christensen 

Medlem: Ole-Jørgen Johannessen 

Medlem: Torill Helland 

Varamedlem: Rolf Lønningen 

Varamedlem: Kari Lahn Knutsen 

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   

 

 

Suppleringsutvalg: 

 

Aud Søilen  

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   

 

 

Innstilling på AP i Bergen sine delegater til årsmøtet i Hordaland AP 2015: 

 
PARTILAG Representanter Vara 

ARBEIDERPARTIETS UNIVERSITETSLAG   1. Ole-Jørgen Johannessen 
2. Ruth Brudvik 

Steinar Sætre 
Siri Knapskog 

ARBEIDERPARTIETS STUDENTLAG  3. Rasmus Haugen Sandvik Line Berggreen Jacobsen 

ARNA ARBEIDERPARTILAG 4. Kristin Akselberg  
5. Nils Gunnar Knutsen  

John Brattåker 
Marit Austnes  
Britt Torvund  
Geir Dale  

BERGEN ARBEIDERSAMFUNN  6. Linn Kristin Engø 
7. Rasmus Laupsa Rasmussen 
8. Britt Viola Danielsen 
9. Olav Terje Bergo 

Ellen Liljedahl Stavseth 
Hamdi Sæther  

BERGENHUS ARBEIDERPARTI 10. Torgeir Toppe  
11. Jette Lunemann Hansen  
12. Reidar Staalensen  

Christian Raknes 
Siw Anita Lien  
Halgeir Utne Hatlevik  

BØNES OG SØREIDE ARBEIDERPARTILAG   13. Rolf Lønningen  Eirik Buen  
Terje Kvamme  

ENERGIFORSYNINGENS PARTILAG 14. Ina Hess  Åge Grantvedt  

FANA ARBEIDERPARTI  15. Lars Arne Nilssen  
16. May Britt Nielsen Tabak  
17. Nils Tarlebø  
18. Inger Johanne Seim  

Henry Berg 
Dagny Gullaksen 

FAGBEVEGELSENS PARTILAG  19. Mads Kleven  
20. Linn Katrin Pilskog  
21. Tor Andreas Bremnes 

Vilde Stokken 
Sigbjørn Lilleskare  
Bodil H. Vedå  
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FYLLINGSDALEN ARBEIDERSAMFUNN 22. Liv-Wigdis Smith  
23. Karl-Johan Kirkebø  

Beate Tvedt Johannessen 
Arild Olav Sævig  

FISKERI- OG FORSKNINGSFAGLIG PARTILAG 24. Tor Glistrup  
 

Åshild Hauge 
Per Ågotnes  
Signe E. Johannessen  
Kjell Bakkeplass  

KOMMUNEANSATTES PARTILAG  25. Toril Helland  Lillian Vangberg  

LAKSEVÅG ARBEIDERSAMFUNN 26. Magne Blom  Jostein Nygård  
Natacha Vallebona 

LODDEFJORD ARBEIDERLAG 27. Roberto Tania 
28. Kari Lahn Knutsen 

 

Odd Inge Matre 
Eli B. Storvik 
Jan Erik Egesund 

SOSIALDEMOKRATISK FORUM 29. Linda Lein  
 

Kari Bernardini 
Jørgen Lien  
Runar Slethei 
Torgeir Gimse 

ÅRSTAD ARBEIDERSAMFUNN 30.  Arild Franzen  
31. Joril Christensen  

Rønnaug Frøiland 
Kjersti Borge Aase  
Arne Agdestein  
Karianne Visnes  

ÅSANE ARBEIDERPARTI  32. Gro Berge  
33. May-Britt Nordås 

Ronny Njåstad 
Ingunn Hansen  

BERGEN AUF  34. Emil André Engø 
35. Andrea Kruger 
36. Magnus Askeland 
37. Arne Toivo Fjose Sandberg 
38. Ylva Live 
39. Øyvind Slemdal 
40. Ayat al-Obaidi Breivik 
41. Natalie Milde 
42. Frida Von Sydow 

Eirik Texe  
Øystein Hassel 
Henrik Drivenes 
Matias Birkeland 
Tone Moe 
Haakon Knudsen 
  

STYRET I ARBEIDERPARTIET I BERGEN 43. Eigil Knutsen  
44. Hallgeir Utne Hatlevik 
45. Kari Bernardini  
46. Ronja Løseth Breisnes  
47. Harald Schjelderup 
48. Marte M. Persen   
49. Pål Hafstad Thorsen 
50. Geir Steinar Dale 
51. Lillian Vangberg 
52. Anne Gine Hestetun 

 

 

 Vararepresentanter: 

 
Kvinner:  Menn:  
Kine Dale Per Stiegler 

Natacha Vallebona Stein Ove Lien 

Elin Ekkjestøl Roger Valhammer  

Sonja Dyrkorn   Roald Kvamme 

Veslemøy Gullaksen  Rune Bakervik 

Rønnaug Frøiland  Snorre Skjevrak  

Siri Knapskog Odd Rambøl  

Frøydis Håland Roger Pilskog  

Beate Tvedt Johannessen Atle Rasmussen 

Sonja Hjelvik  Øystein Hassel 

Ragnhild Hoff Eilertsen  Stig Hammersland 

Line Berggreen Jacobsen Arne Jæger  

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   

 

 

Innstilling på AP i Bergen sine delegater til Representantskapet i Hordaland AP 2015: 

 
PARTILAG Representanter Vara 

Arbeiderpartiets Universitetslag  1. Ole-Jørgen Johannessen 
2. Ruth Brudvik 

Steinar Sætre 
Siri Knapskog 
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Arna Arbeiderparti  3. Kristin Akselberg  John Brattåker  
Marit Austnes  
Britt Torvund  
Geir Dale 

Bergen Arbeidersamfund  4. Linn Kristin Engø  
5. Rasmus Laupsa Rasmussen  

Britt Viola Danielsen  
Olav Terje Bergo  
Ellen Liljedahl Stavseth  
Hamdi Sæther  

Bergenhus Arbeiderparti  6. Torgeir Toppe  
7. Jette Lunemann Hansen 

 

Reidar Staalesen  
Arne Jakob Vik Olsen 
Siw-Anita Lien 
Hallgeir Utne Hatlevik 

Fana Arbeiderparti  8. Lars Arne Nilssen  
9. May Britt Nielsen Tabak  

Nils Tarlebø  
Inger-Johanne Seim  
Henry Berg  
Dagny Gullaksen 

Fagbevegelsens partilag  10. Mads Kleven  
11. Linn Katrin Pilskog 

 

Tor Andreas Bremnes 
Vilde Stokken 
Sigbjørn Litleskare 
Bodil H. Vedå  

Fyllingsdalen Arbeidersamfunn  12. Liv-Wigdis Smith  
13. Karl-Johan Kirkebø  

Beate Tvedt Johannesen  
Arne Olav Sævig  

Loddefjord Arbeiderlag  14. Magne Blom 
 

Eli Beate Storvik  
Roberto Tanaia  
Jostein Nygård,  
Kari Lahn Knudsen 
Natacha Valebona 

Årstad Arbeidersamfunn  15. Arild Franzen Joril Christensen  
Rønnaug Frøiland  
Kjersti Borge Aase  
Arne Agdestein  
Karianne Visnes  

Åsane Arbeiderparti  16. Gro Berge  
17. May-Brit Nordås  

Ronny Njåstad 
Lillian Vangberg  

Bergen AUF  18. Ronja Løseth Breisnes  
19. Emil Engø  
20. Magnus Askeland  
21. Ylva Live 

Arne Toivo Fjose 
Sandberg  
Øyvind Slemdal 
Ayat al-Obaidi Breivik 
Matias Birkeland 
Frida Von Sydow 

Arbeiderpartiet i Bergen 22. Eigil Knutsen 
23. Hallgeir Utne Hatlevik 
24. Lillian Vangberg 
25. Marte Mjøs Persen 
26. Harald Schjelderup  

 

 

 Vararepresentanter: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   

                      

 

INNSTILLING FRA PARTYSTYRET PÅ VALGKOMITE 2015: 

 

Roger Valhammer - leder  

Kvinner: Menn 

 Pål Hafstad Thorsen 

Siw Anita Lien Geir Dale  

Kari Lahn Knudsen  Stig Hammersland  

Kine Dale  Roald Kvamme  

Sonja Hjelvik  Stein Ove Lien  

Natacha Vallebona Roger Valhammer  

Ruth Brudvik  Rasmus H. Sandvik  

Kari Bernardini Atle Rasmussen 

Linda Lein  Rune Bakervik   

Torill Helland  Per Stiegler 
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Marte Mjøs Persen 

Ole-Jørgen Johannessen  

Aud Søilen 

Nils Gunnar Knutsen 

Linn Kristin Engø  

Arne Jakob Vik Olsen 

Inger Johanne Seim 

Bergen AUF  
 

Vedtak:  Enstemmig valgt.   
 

 

 

 

SAK 13 AVSLUTNING 
 

Eigil Knutsen takket for tilliten.  Han takket dem som gikk ut av styret og han takket årsmøtet og 

årsmøtefunksjonærer for et godt gjennomført møte. 

 

Møtet ble avsluttet med å synge Internasjonalen. 

 

Møtet slutt kl. 17.45. 
 

 

 

 

 

Karl Johan Kirkebø Elisabeth Refvik 

sekretær sekretær 
 


